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BRMG.0012.28.2023.KSiT 
 

PROTOKÓŁ Nr 52-04/2023 
 

Z pięćdziesiątego drugiego posiedzenia Komisji Sportu i Turystyki Rady 

Miasta Gdańska w VIII Kadencji Rady Miasta Gdańska, które odbyło się w 

dniu 26 kwietnia 2023 roku, a rozpoczęło o godz. 16:30 z wykorzystaniem 

środków porozumiewania się na odległość (zdalny tryb obradowania) poprzez 

aplikację MS TEAMS. 
 

Obecni: według załączonych list obecności, które stanowią załączniki nr 1 (lista 

członków Komisji) i 2 (lista gości) do protokołu. 
 

Na stan sześciu członków Komisji, w posiedzeniu uczestniczyło sześć osób, 

czyli było quorum do podejmowania prawomocnych decyzji. 
 

Posiedzeniu przewodniczyła radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca 

Komisji Sportu i Turystyki Rady Miasta Gdańska. 
 

Po otwarciu 52 posiedzenia Komisji przewodnicząca sprawdziła na początku 

posiedzenia obecność członków Komisji: 
 

Radna Kamila Błaszczyk – obecna 

Radny Piotr Dzik – obecny 

Radna Alicja Krasula – obecna 

Radny Przemysław Malak – obecny 

Radny Lech Wałęsa – obecny 

Radna Beata Jankowiak - obecna 
 

Następnie stwierdziła quorum i powitała zebranych. Poinformowała również, że porządek 

obrad został w terminie regulaminowym wysłany do radnych drogą elektroniczną. 

Porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 

 

1. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie określenia 

sezonu kąpielowego oraz wykazu kąpielisk na polskich obszarach morskich 

przyległych do granic Gminy Miasta Gdańska w roku 2023 – druk nr 1665. 
Przedstawia: Pan Tomasz Hoppe – Kierownik Referatu Klimatu w Wydziale Środowiska 
 

2. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 

sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2023 rok – druk nr 1670. 
Przedstawia: Pani Agnieszka Trojanowska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
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3. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 

sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – 

druk nr 1671. 
Przedstawia: Pani Agnieszka Trojanowska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
 

4. Rozpatrzenie i zaopiniowanie Sprawozdania Prezydenta Miasta Gdańska z 

wykonania budżetu Miasta Gdańska za 2022 rok – w zakresie działania Komisji 

(WBMiP-I.3035.7.2023.MG). 
Przedstawiają: 

• Pani Agnieszka Trojanowska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 

• Pan Adam Korol – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 

• Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Sportu 

• Pani Magdalena Lidzbarska – Kierownik Referatu Wspierania i Rozwoju Przedsiębiorczości w Wydziale 

Polityki Gospodarczej 
 

5. Informacja o bieżących imprezach sportowych na terenie Miasta Gdańska. 
Przedstawia: Pan Adam Korol – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 
  

6. Przygotowanie do Jarmarku Św. Dominika. 
Przedstawia: Pan Andrzej Bojanowski – Prezes Międzynarodowych Targów Gdańskich Sp. z o.o. 
 

7. Przygotowanie Miasta Gdańska do sezonu turystycznego 2023 r. 
Przedstawiają:  

• Pan Adam Korol – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu,  

• Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Sportu,  

• Pan Łukasz Wysocki – Prezes Zarządu Gdańskiej Organizacji Turystycznej 
 

8. Przystań w Górkach Zachodnich.  
Przedstawia: Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Sportu 
 

9. Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja. 
 

Głosowanie za przyjęcie porządku obrad: 

 

Radna Kamila Błaszczyk – za 

Radny Piotr Dzik – za 

Radna Alicja Krasula – za 

Radny Przemysław Malak – za 

Radny Lech Wałęsa – za 

Radna Beata Jankowiak – za 
 

Razem głosowało radnych: 6,  

w tym za 6, przeciw 0, wstrzymujących się 0  
 

Karta z głosowaniem imiennym stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
 



 

 

 

3 

 

 

 

PUNKT  - 1 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie określenia sezonu 

kąpielowego oraz wykazu kąpielisk na polskich obszarach morskich przyległych do 

granic Gminy Miasta Gdańska w roku 2023 – druk nr 1665. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LXI Sesji Rady Miasta Gdańska z 27 

kwietnia 2023 r. BRMG.0006.162.2023). 

 

Pan Tomasz Hoppe – Kierownik Referatu Klimatu w Wydziale Środowiska, w imieniu 

wnioskodawcy przedstawił projekt uchwały. 

Powiedział: dzień dobry szanowni państwo, przychodzę do państwa jak co roku z uchwałą 

w sprawie kąpielisk. 31 grudnia do Urzędu wpłynął wniosek Gdańskiego Ośrodka Sportu, 

który będzie organizatorem kąpielisk, na zorganizowanie tych kąpielisk zgodnie z prawem 

wodnym, uzgodniliśmy to z Wodami Polskimi, Inspektoratem Ochrony Środowiska, 

Państwowym Powiatowym Inspektoratem Sanitarnym oraz z Dyrektorem Urzędu 

Morskiego w Gdyni. W określonym terminie nie wpłynęły do nas żadne zastrzeżenia oraz 

sprzeciwy w związku z projektem uchwały. Planuje się w Gdańsku utworzyć 9 kąpielisk 

wzorem lat ubiegłych. Są dwie zmiany i to jest skrócenie sezonu kąpielowego do 30 

sierpnia ze względu na to, że GOS chciałby 31 posprzątać po sezonie i dwa kąpieliska to 

jest Dom Zdrojowy Brzeźno i Piastowska Jelitkowo mają być czynne do 15-go sierpnia. 

Bardzo proszę o pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały.    
 

Przewodnicząca Beata Jankowiak podziękowała za przedstawienie projektu uchwały, a 

następnie otworzyła dyskusję.  

 

Radna Kamila Błaszczyk – członek Komisji 

Mam właściwie dwa pytania. Jedno co właściwie stało za podjęciem takiej decyzji, że 

akurat do końca sierpnia, a nie zważywszy na to, że rozpoczęcie roku szkolnego następuje 

dopiero w poniedziałek 4 września. Naturalnym jest, że ten sezon wakacyjny wydłuży się 

automatycznie o ten weekend 2-3 września i stąd moje pytanie dlaczego 31 sierpnia 

chcemy sprzątać kąpieliska i nie zapewniać tam opieki ratowniczej. Drugie, o ile 

rozumiem, że w części kąpielisk po 15 sierpnia skróceniu ulega obszar opieki to jest 

jednak jak dobrze pamiętam w Jelitkowie w ogóle rezygnacja od 15-go sierpnia z tego 

kąpieliska i czy w kontekście tego, że ruch turystyczny w Gdańsku jest, plażowanie będzie 

to czy to nie stanowi jakiegoś zagrożenia dla mieszkańców?   

 

Pan Tomasz Hoppe – Kierownik Referatu Klimatu w Wydziale Środowiska 

My jako Urząd uchwałę przygotowaliśmy w oparciu o wniosek złożony z Gdańskiego 

Ośrodka Sportu. Nie bardzo mamy możliwości interweniowania w to co nam złożył GOS, 
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więc nie możemy sami z siebie jako z Urzędu wydłużyć tego sezonu kąpielowego. Zadam 

takie pytanie do GOS-u i wrócę do państwa z odpowiedzią jutro rano jeszcze przed sesją., 

żeby państwo otrzymali taką odpowiedź.  

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Może od razu pana dyrektora Paszkowskiego poprosimy o odpowiedź.  

 

Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Sportu 

Proszę państwa, szanowni państwo radni, ten harmonogram, o którym mowa wynika z 

doświadczeń, które zebraliśmy przez dziesiątki lat, które mamy. Pogoda zwykle końcem 

sierpnia jest już dosyć kapryśna. To jest jedna rzecz, a druga nie zamykamy wszystkich 

kąpielisk tylko niektóre z nich i wynika to też z możliwości obsadzenia nawet niektórych 

kąpielisk. Nie chcemy tworzyć po prostu sytuacji abstrakcyjnej, w której teoretycznie 

miałyby funkcjonować kąpieliska, a wiemy, że one albo nie mają też chętnych, wynika to z 

doświadczeń, które zebraliśmy przez wiele lat. Te kąpieliska zwykle się już wyludniają w 

drugiej połowie sierpnia tak naprawdę. Sezon plażowy kąpielowy trwa do połowy sierpnia. 

Już ludzie od 15-go, 16-go sierpnia myślą już o roku szkolnym, rozpoczęciu nauki i on jest 

zupełnie mniejszy, stąd takie rekomendacje i taki projekt uchwały.  

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Dziękujemy za wyjaśnienia.  

 

Radna Kamila Błaszczyk – członek Komisji 

Będziemy się przyglądać w takim razie rzeczywiście jak to funkcjonuje po tym 15 sierpnia. 

Wydaje mi się, że takie znane punkty jak Jelitkowo to chyba powinny być dosyć popularne 

w tym okresie, ale ok, będziemy patrzeć.  

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Dziękuję bardzo. Czy są jeszcze jakieś dodatkowe pytania do tego punktu? Nie widzę.  

 

Następnie z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, Przewodnicząca poddała pod 

głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały zawartego w druku nr 

1665. 
 

USTALENIA KOMISJI – OPINIA                   

Komisja Sportu i Turystyki Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Pan Tomasz Hoppe – Kierownik Referatu Klimatu w Wydziale 

Środowiska, a następnie w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 6 
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głosami za, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 

1665. (Opinia nr 52-04/103-29/2023) 

 

Karta z głosowaniem imiennym stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

PUNKT  - 2 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 

sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2023 rok – druk nr 1670. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LXI Sesji Rady Miasta Gdańska z 27 

kwietnia 2023 r. BRMG.0006.167.2023). 

 

Pani Agnieszka Trojanowska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków w 

imieniu wnioskodawcy przedstawiła projekt uchwały. 

Powiedziała: dzień dobry państwu, pani przewodnicząca, szanowni państwo, druk 1670 to 

zmiana uchwały w sprawie uchwalenia budżetu na rok bieżący. Projekt uchwały jest dosyć 

skromny porównując do uchwały, która była państwu prezentowana w marcu. Mamy 

drobne zmiany. Nie ma wśród tych zmian zmian dotyczących działania Komisji, ale szybko 

przedstawię co chcemy zmienić. Chcemy zwiększyć plan dochodów budżetu miasta o 

kwotę prawie 1 900 000 zł, z tego środki z Funduszu Przeciwdziałania Covid prawie 

675 000 zł, dochody z tytułu odszkodowania za przejecie nieruchomości na cele publiczne 

400 000 zł i dochody realizowane przez MOPR 800 000 zł. Jeśli chodzi o plan wydatków to 

chcemy zwiększyć ten plan o prawie 1 500 000 zł. Całość zwiększenia dotyczy Wydziału 

Rozwoju Społecznego. Dziękuję bardzo i proszę o pozytywne zaopiniowanie.   

 

Przewodnicząca Beata Jankowiak podziękowała za przedstawienie projektu uchwały, a 

następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji, poddała pod głosowanie przyjęcie i 

pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały zawartego w druku nr 1670. 

 

USTALENIA KOMISJI – OPINIA   
                 

Komisja Sportu i Turystyki Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Panią Agnieszkę Trojanowską – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i 

Podatków, a następnie w wyniku przeprowadzonego głosowania, 4 głosami za, przy 0 

głosach przeciwnych i 2 głosach wstrzymujących się, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały, zawarty w druku nr 1670. (Opinia nr 52-04/104-30/2023) 
 

Karta z głosowaniem imiennym stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
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PUNKT  - 3 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 

sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – druk 

nr 1671. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LXI Sesji Rady Miasta Gdańska z 27 

kwietnia 2023 r. BRMG.0006.168.2023). 

 

Pani Agnieszka Trojanowska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków w 

imieniu wnioskodawcy przedstawiła projekt uchwały. 

Powiedziała: w uchwale w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

dokonujemy zmian w załączniku nr 1 przez dostosowanie Wieloletniej Prognozy do planu 

budżetu na rok bieżący, a w wykazie przedsięwzięć zmniejszamy wysokość jednego 

przedsięwzięcia, które jest też w zakresie działania Wydziału Rozwoju Społecznego. Chodzi 

o Gdański Program Profilaktyki Cukrzycy. Mamy jeszcze jedną zmianę dotyczącą 

zwiększenia upoważnienia Prezydenta do zaciągania zobowiązań wykraczających poza rok 

budżetowy. To upoważnienie zwiększamy o 500 000 mln zł czyli do kwoty 2,5 mld zł. 

Zwiększenie wynika z wniosku z Zarządu Transportu Miejskiego, który w tym roku planuje 

przeprowadzić zamówienie publiczne i podpisać umowę na świadczenie usług 

przewozowych w zakresie autobusowego, lokalnego transportu zbiorowego na terenie 

Gminy Miasta Gdańska i gmin ościennych na lata 2026-2035 i w związku z koniecznością 

podpisania umowy w tym roku wystąpił o zwiększenie tego upoważnienia. Dziękuję 

bardzo i proszę o pozytywne zaopiniowanie.    

 

Przewodnicząca Beata Jankowiak podziękowała za przedstawienie projektu uchwały, a 

następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji, poddała pod głosowanie przyjęcie i 

pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały zawartego w druku nr 1671. 

 

USTALENIA KOMISJI – OPINIA                   

Komisja Sportu i Turystyki Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Panią Agnieszkę Trojanowską – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i 

Podatków, a następnie w wyniku przeprowadzonego głosowania, 4 głosami za, przy 0 

głosach przeciwnych i 2 głosach wstrzymujących się, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały, zawarty w druku nr 1671. (Opinia nr 52-04/105-31/2023) 
 

Karta z głosowaniem imiennym stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
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PUNKT  - 4 
 

Rozpatrzenie i zaopiniowanie Sprawozdania Prezydenta Miasta Gdańska z 

wykonania budżetu Miasta Gdańska za 2022 rok – w zakresie działania Komisji. 

(Pismo: WBMIP-I.3035.7.2023.MG) 

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Na prośbę pani Magdaleny Lidzbarskiej udzielę pani Magdalenie jako pierwszej głosu po 

ogólnym przedstawieniu przez panią dyrektor Agnieszkę Trojanowską.  

 

Pani Agnieszka Trojanowska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków  

Szybciutko te podstawowe wielkości budżetowe przedstawię zanim usłyszą państwo 

szczegóły. Jeśli chodzi o dochody ogółem to wykonanie w roku bieżącym wyniosło 4 386 

mln zł. To jest kwota w zaokrągleniu do milionów złotych tak jak i pozostałe kwoty, które 

będę prezentowała. Dochody ogółem zostały wykonane powyżej planu w wysokości 

101,2%. Nominalnie dochody zostały wykonane w wysokości prawie 50 mln zł więcej niż w 

stosunku do planu. Jeśli chodzi o dochody bieżące zostały one wykonane w wysokości 

4 112 mln zł, czyli wykonanie w stosunku do planu wyniosło 101,4% planu. Dochody 

majątkowe natomiast zostały wykonane w wysokości 275 mln zł, wykonanie w stosunku 

do planu wyniosło 98%. Wydatki ogółem zostały wykonane w wysokości 4 475 mln zł, 

wykonanie w stosunku do planu wyniosły 92%, wydatki bieżące 3 865 mln zł, wydatki 

bieżące zostały wykonane w wysokości 96% planu. Wydatki majątkowe natomiast zostały 

wykonane w wysokości 609 mln zł, czyli 71% planu. Ogółem wykonanie budżetu zamknęło 

się deficytem w wysokości 88 mln zł. Na koniec roku nasz dług wyniósł 1 024 mln zł, 

stanowił 23% w stosunku do dochodów ogółem. Wskaźnik obsługi zadłużenia wyniósł 

2,57% przy maksymalnym dopuszczalnym 18,0%. Dziękuję bardzo i oddaję głos koleżance 

i kolegom.  

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Dziękujemy pani dyrektor.  

 

Pani Magdalena Lidzbarska – Kierownik Referatu Wspierania i Rozwoju 

Przedsiębiorczości w Wydziale Polityki Gospodarczej 

Dziękuję za umożliwienie wcześniejszego przedstawienia. Troszkę zejdę z cyframi poziom 

niżej. Szanowna pani przewodnicząca, szanowni państwo radni, plan w zakresie działań 

turystycznych miasta na 2022 rok to było 7 919 000 zł z czego wykonanie wyniosło 

7 898 498 zł. W tym z tytułu składek członkowskich na rzecz stowarzyszeń miasto 

wydatkowało 7 396 500 zł na rzecz Gdańskiej Organizacji Turystycznej, 450 000 zł na rzecz 

Pomorskiej Regionalnej Organizacji Turystycznej i równowartość 2500 Euro czyli 12 427,50 
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zł na międzynarodowe stowarzyszenie Europejski Szlak Gotyku Ceglanego tzw. EUROP. 

Ponadto 39 571 zł na podstawie umów współpracy z PTTK z tytułu oznakowania szlaków 

pieszych i organizacji spacerów z przewodnikiem. Szczegółowo w ramach budżetu 

zrealizowano, z czego największą pozycją jest współpraca z Gdańską Organizacją 

Turystyczną i środki wydatkowane były przez GOT w szczególności na rozwój Gdańskiej 

Karty Mieszkańca, w ramach której połączono Kartę Mieszkańca z Kartą Dużej Rodziny 

Gdańskiej. Zostały dodane nowe pakiety Smaki Gdańska oraz pakiet Wolontariusza we 

współpracy z Regionalnym Centrum Wolontariatu. Pozyskano nowych partnerów Gdański 

Teatr Szekspirowski i Centrum Sztuki Współczesnej Łaźnia. Nawiązano partnerstwo z 

Gdańskim Centrum Świadczeń w celu docierania do osób zagrożonych wykluczeniem, jak 

również z Wydziałem Finansowym wykorzystując karty do powiadamiania mieszkańców o 

płatności podatku od nieruchomości. Statystyki: w 2022 roku było 147 105 kart 

aktywnych. W porównaniu z 2021 r. było to o 30 000 kart więcej. Portal jestemzgdanska 

miał 3,7 mln odsłon, natomiast aplikację jesemzgdanska posiada 109 258 osób wg stanu 

na koniec 2022 r. Kolejnym produktem turystycznym rozwijanym przez Gdańską 

Organizację Turystyczną jest oczywiście Karta Turysty, w której zmieniono pakiety na 

Odkrywcę i Odkrywcę Premium, dodano pakiety również Smaki Gdańska, które promują 

gdańską kuchnię turystyczną we współpracy z gdańskimi restauratorami oraz 

Międzynarodowymi Targami Gdańskimi. Umożliwiono przejazdy komunikacją miejską na 

terenie Trójmiasta z aplikacją mobilną dodano możliwość skorzystania z usług premium 

Portu Lotniczego w Gdańsku i do karty dołączyli również nowi partnerzy ja Muzeum II 

Wojny Światowej, Kuźnia Wodna w Oliwie, Muzeum Nauki Gdańskiej oraz 9 partnerów 

rabatowych. Sprzedano w ubiegłym roku 9 311 kart. W porównaniu z 2021 r., w którym 

sprzedano 2072 karty zaledwie. Na portalu visitgdansk powstały okresowe sekcje w 

związku z Jarmarkiem Św. Dominika, Jarmarkiem Bożonarodzeniowym oraz nowe sekcje 

jak Hanzeatycki Gdańsk, Smaki Gdańska w wersji polskiej i angielskiej portal visitgdansk 

zanotował ponad 4 mln odsłon i prawie 600 tys. ma użytkowników w tym 55% jest z 

Polski, 9% z Niemiec, 5% ze Szwecji. W ramach składki na rzecz Pomorskiej Regionalnej 

Organizacji Turystycznej zrealizowano 34 podróże studyjne. Pomorskie odwiedziło 45 

dziennikarzy, 14 blogerów i 50 przedstawicieli biur podróży. Atrakcje naszego 

województwa zostały zaprezentowane 4 ekipom telewizyjnym i 1 rozgłośni radiowej. 

Goście reprezentowali 15 krajów Europy: Polskę, Niemcy, Szwecję, Norwegię, Wielką 

Brytanię, Holandię, Belgię, Czechy, Słowację, Austrię, Węgry, Rumunię, Hiszpanię, Francję i 

Włochy oraz Amerykę i Koreę, a najczęściej odwiedzającymi nasz region byli goście z 

Wielkiej Brytanii i ze Skandynawii. Ponadto w ramach współpracy z PTTK oddział gdański 

zorganizowano zwiedzanie miasta dla mieszkańców i turystów, tzw. spacery po Gdańsku z 

przewodnikiem, których odbyło się 11. W ramach działań związanych z turystyką 

dokonano renowacji oznakowani szlaków pieszych w Gdańsku o łącznej długości ok 35 

km. Dokonano renowacji szklaków trójmiejskiego, wzgórz szymbarskich, skarszewskiego, 
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kartuskiego, źródła Marii, fortyfikacji nadmorskich, Wyspy Sobieszewskiej, szlaku 

motławskiego. Takie działania z PTTK prowadzimy corocznie. Ponadto w ramach działań 

związanych z turystyką prowadzimy, aktualizujemy bazę obiektów noclegowych w 

Gdańsku i taką statystykę państwu co roku przedstawiam. Na naszej stronie internetowej 

ona jest zawieszona. Na koniec 2020 r. w Gdańsku funkcjonowało 2080 obiektów 

świadczących usługi hotelarskie i w tym jest 61 hoteli. Jeżeli chodzi o przyrost jest to o 473 

obiekty więcej niż na koniec 2021 roku. To wszystko z mojej strony. Dziękuję bardzo. Jeżeli 

są jakieś pytania to bardzo proszę.  

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Dziękujemy bardzo. Czy ze strony państwa radnych są pytania na tym etapie? Nie widzę. 

Także bardzo dziękujemy.  

 

Pani Magdalena Lidzbarska – Kierownik Referatu Wspierania i Rozwoju 

Przedsiębiorczości w Wydziale Polityki Gospodarczej 

Dziękuję. Do widzenia.  

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Dziękujemy. Do widzenia. Poprosimy teraz pana dyrektora Adama Korola, oddaję głos.  

 

Pan Adam Korol – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 

Dzień dobry. Szanowni radni wykonanie budżetu Biura Prezydenta ds. Sportu w 2022 r. w 

zakresie dochodów Biuro Prezydenta ds. Sportu plan na 2022 r. zero, wykonanie 

dochodów w 2022 r. 115 117 zł. Biuro Prezydenta ds. Sportu uzyskuje dochody ze zwrotu 

podatku VAT od wydatków promocyjnych oraz ze zwrotu dotacji, odsetek od dotacji 

wykorzystanych niezgodnie z przeznaczeniem. W zakresie wydatków limit wydatków na 

2022 rok to 27 490 321 zł. W limicie wydatków na rok 2022 zawierają się środki własne 

25 990 321 zł plus kapslowe 1 500 000 zł. Wykonanie w 2022 r. to 27 163 967 zł co stanowi 

98,81% przyznanego limitu. Zestawienie planu i wykonania budżetu Biura Prezydenta ds. 

Sportu w 2022 r. promocja plan na 2022 r. to 19 854 500 zł, wykonanie w 2022 r. to 

19 640 372 zł. W promocji znajdują się takie punkty jak sportowe twarze Gdańska 

promocja podczas imprez, wydarzeń sportowych, promocja poprzez kluby sportowe i 

Baltic Sail. Kultura fizyczna i sport 7 636 321 zł to jest plan na 2022 r., 7 523 595 zł to jest 

wykonanie w 2022 r. W tym punkcie są środki przeznaczone na dotacje. To jest 6 366 500 

zł. Taki był plan. Wykonanie na poziomie 6 333 117 zł. Nagrody 456 000 zł było w planie, 

455 900 zł wykonanie. Pozostała działalność sportowa organizacja turniejów, imprez 

sportowych, gal sportu 813 821 zł było zaplanowane na tą działalność, wykonanie na 

poziomie 734 578 zł. Promocja to już państwu przedstawiałem. Jeżeli państwo mają jakieś 
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bardziej szczegółowe pytania do tego co przedstawiłem to bardzo proszę, jestem do 

dyspozycji, dziękuję.  

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Dziękujemy panie dyrektorze. Czy państwo radni mają na tym etapie pytania do pana 

dyrektora? Nie widzę. Poprosimy pana dyrektora Gdańskiego Ośrodka Sportu pana 

Leszka Paszkowskiego. Oddaję głos.  

 

Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Sportu 

Pani przewodnicząca, szanowni państwo radni, Gdański Ośrodek Sportu w roku 2022 

realizował budżet, na który składało się plan w wysokości 37 121 553 zł. Ten budżet został 

wykonany w 36 837 256 zł, co stanowiło 99,23% planu finansowego. Na te wydatki 

składały się przede wszystkim ubezpieczenia majątkowe w kwocie 260 886 zł, obsługa 

najmu lokali i dzierżawy nieruchomości w kwocie 296 804 zł, organizacja imprez 

sportowych to ponad 3,5 mln zł, obsługa rad dzielnic i projektów, które były realizowane 

przez rady dzielnic to kwota 52 145 zł, kwestia realizacji zadań z budżetu obywatelskiego 

to 18 500 zł. Jeżeli chodzi o remonty i utrzymanie obiektów sportowych tu największa 

pozycja, bo 27 711 027 zł. Ponadto organizacja kąpielisk morskich to kwota 3 836 972 zł. 

Jeżeli chodzi o utrzymanie flagowego żaglowca Generał Zaruski to kwota 795 000 zł. Jeżeli 

chodzi o budżet obywatelski to również kolejne 15 003 zł. Ponadto realizowaliśmy pomoc 

dla rodzin i uchodźców z Ukrainy to kwota 136 146 zł. Jeżeli chodzi o nasze dochody to 

plan był 10 991 798 zł, zrealizowano je w kwocie 12 434 174 zł co stanowi 113,12% 

planowanych dochodów, także te dochody były znacząco wyższe. Na co składały się te 

dochody. To były środki z Unii Europejskiej na realizację projektów to 316 000 zł, wpływy 

ze zwrotów kosztów sądowych to 3600 zł, wynajem, dzierżawa majątku gminy czyli np. 

niecki basenowe, obiekty sportowe, grunty, pomieszczenia to 6 633 000 zł, świadczenie 

usług tak jak dostęp do pływalni, przystani, refaktury za zużyta energię elektryczną przez 

najemców to 5 247 702 zł, odsetki od należności to 21 000 zł, zwrot z VAT-u to jest 86 000 

zł, kary umowne to 20 000 zł i pozostałe dochody to 103 047 zł. Tak więc ten nasz dochód 

był zrealizowany znacząco wyżej i wynosił 12 434 174 zł. Dziękuję serdecznie za uwagę. 

Gdyby państwo radni mieli jakieś pytania to służę odpowiedzią.     

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Dziękujemy panie dyrektorze. Czy państwo radni mają pytania? Nie widzę.       
 

Przewodnicząca Beata Jankowiak po wysłuchaniu wszystkich informacji poddała pod 

głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie Sprawozdania Prezydenta Miasta 

Gdańska z wykonania budżetu Miasta Gdańska za 2022 rok – w zakresie działania Komisji. 
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USTALENIA KOMISJI – OPINIA                   

Komisja Sportu i Turystyki Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez: 

Panią Agnieszkę Trojanowską – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków,  

Pana Adama Korola – Dyrektora Biura Prezydenta ds. Sportu, 

Pana Leszka Paszkowskiego – Dyrektora Gdańskiego Ośrodka Sportu, 

Pani Magdaleny Lidzbarskiej – Kierownik Referatu Wspierania i Rozwoju 

Przedsiębiorczości w Wydziale Polityki Gospodarczej, 

oraz przeprowadzonej dyskusji, a następnie w wyniku przeprowadzonego głosowania, 4 

głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 2 głosach wstrzymujących się, przyjęła i 

pozytywnie zaopiniowała Sprawozdanie Prezydenta Miasta Gdańska z wykonania 

budżetu Miasta Gdańska za 2022 rok – w zakresie działania Komisji. (Opinia nr 52-

04/106-32/2023) 
 

Karta z głosowaniem imiennym stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 

PUNKT  - 5 
 

Informacja o bieżących imprezach sportowych na terenie Miasta Gdańska. 

 

Pan Adam Korol – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 

Szanowna pani przewodnicząca, szanowni radni, dużo imprez w maju w Gdańsku, więc 

naprawdę jest z czego wybierać, dla fanów różnych dyscyplin sportu.  
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28 – 30 jeszcze w tym miesiącu Mistrzostwa Polski Amatorów w hokeju na lodzie +35, 

29 kwietnia RC Lechia Gdańsk-Up Fitness Skra Warszawa to mecz na Grunwaldzkiej 244.  

6 maja Lechia zagra na stadionie bursztynowym na Polsat Plus Arenie zmierzy się z 

Zagłębiem Lubin. 

9-11 maj Klubowe Mistrzostwa Gdańska Juniorów – turniej piłkarski. To będzie turniej na 

Traugutta. 

12-13 maja Finał Akademickich Mistrzostw Polski w tenisie stołowym. To oczywiście 

Meissnera. 

12-14 maja to są XI Mistrzostwa Polski w Fitness Sportowym na obiektach AWF-u.  

13 maja Puchar Fahrenheita – turniej koszykówki 3x3. To na obiektach Politechniki.  

Turniej piłkarski 15-17 maja o puchar Tymbarku. 

20 maj Lechia Gdańsk zagra z Legią Warszawa. 

20 maja Zdunek Wybrzeże Gdańsk na naszym stadionie żużlowym rozegra mecz ligowy z 

Trans MF Landshut Devils. 

20 maja również Torus Wybrzeże Gdańsk zmierzy się z Energą MKS Kalisz. 

23 maja Młodzieżowy turniej żużlowy Nice Cup. Też na naszych obiektach na ul. 

Zawodników.  

26 maja XIII regaty smoczych łodzi trójmiejskich instytucji kultury. To oczywiście na 

Motławie. 

27 maja Regaty żeglarskie. IX Memoriał im. Krzysztofa Zawalskiego. To Górki Zachodnie. 

27-28 maj Nocny Duathlon – wyścig rowerowo – biegowy. 

28 maja RC Lechia Gdańsk rugbiści zmierzą się z Budo 2011 Aleksandrów Łódzki. 
 

Więc trochę się dzieje. Mam nadzieję, że państwo radni skorzystają z okazji, żeby 

pokibicować naszym zawodnikom. Dziękuję bardzo.   
 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Dziękujemy panie dyrektorze. Czy państwo radni maja do tego punktu pytania? Nie widzę. 

Również zostało rozesłane drogą mailową, także o wszystkich imprezach zostali państwo 

poinformowani. Dziękujemy.  
 

Pan Adam Korol – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 

Dziękuję bardzo.  

PUNKT  - 6 
 

Przygotowanie do Jarmarku Św. Dominika. 

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Widzę, że jest z nami pan prezes Andrzej Bojanowski, jest pani Dorota Solochewicz, ale 

rozumiem, że słowem wstępu pan prezes. Oddaję głos.  
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Pan Andrzej Bojanowski – Prezes Międzynarodowych Targów Gdańskich Sp. z o.o.   

Dzień dobry, witamy serdecznie po raz kolejny z niektórymi z państwa już dzisiaj, wczoraj, 

intensywnie tak to by wskazywało i zresztą to są fakty, intensywne prace nad jarmarkiem, 

trochę zmian jest, ale generalnie jarmark planujemy w wymiarze zbliżonym ok 720 

wystawców. Mamy sporo komplikacji jeśli chodzi o Długie Pobrzeże. Cały czas walczymy z 

tematem. Chciałbym poprosić panią Dorotę Solochewicz skoro jest project managerem 

projektu, żeby w skrócie dosłownie w 5 minut przedstawiła państwu prezentację. Mam 

nadzieję, że nie będzie państwa nudzić. Może coś ciekawego jeszcze ustalimy, albo o 

czymś jeszcze ciekawszym opowiemy czego niektórzy z państwa nie widzieli. Pani Doroto 

poproszę. Jesteśmy do dyspozycji, ja również, postaramy się odpowiedzieć na wszystkie 

pytania. Mam nadzieję, że nie będą aż tak trudne, że będziemy potrzebowali więcej czasu. 

Dziękuję.  

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Dziękujemy. Oddaję głos pani Dorocie.  

 

Pani Dorota Solochewicz – Project Manager Jarmarku Św. Dominika w 

Międzynarodowych Targach Gdańskich Sp. z o.o.    

Dzień dobry państwu, bardzo mi miło. Pokażę naszą prezentację. Nie wiem, czy te 5 

minut, jakie mi prezes wyznaczył czy ja mam szansę, ale postaram się skrótowo, ponieważ 

wiem, że przecież mówię do osób, które doskonale znają jarmark, zatem będę się starała 

powiedzieć o tych najnowszych rzeczach i o ewentualnych zmianach.  

Szanowni państwo jarmark wypracowujemy. Wypisałam parę punktów naszej strategii, 

naszych celów, którymi kierujemy się przy organizacji jarmarku, także oczywiście 

najważniejsza jest dla nas Strategia Miasta Gdańska i nasza impreza się w tą strategię 

wpisuje. Cały czas pracujemy nad podniesieniem wizerunku jakości jarmarku, 

różnorodności oferty, estetyki. Bardzo ważne dla nas jest, by jarmark był przyjazny dla 

mieszkańców i robimy cały czas najróżniejsze działania w tym kierunku, o którym później 

troszkę więcej powiem. Bezpieczeństwo i higiena, dostępność dla osób 

niepełnosprawnych to też bardzo ważny dla nas temat i cyfryzacja. Jarmark staje się coraz 

bardziej nowoczesny.  

To jest nasza mapka jarmarku. Proszę uprzejmie zwrócić uwagę, że w stosunku do roku 

poprzedniego różni się ona właściwie dwoma elementami. Element pierwszy to wraca do 

nas, z czego się bardzo cieszymy, ul. Pańska, Węglarska po rewitalizacji dlatego też 

będziemy mieli tutaj piękny ciąg odnowionych tych ulic od ul. Rajskiej, Podmłyńskiej, 

Pańskiej, Węglarskiej i dalej. Druga zmiana to wiadomo, mamy obecnie remont 

Rybackiego i Długiego Pobrzeża zatem zaistniała konieczność przeniesienia ok 60 

kramów, które znajdowały się tutaj zawsze w tym terenie. Przeprowadziliśmy szerokie 

konsultacje zarówno z wystawcami jak i z radą programową, a dziś odbyła się też komisja 
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jarmarków, która ten pomysł zatwierdziła przestawiamy nasze kramy na ul. Podwale 

Staromiejskie. Mamy nadzieję, że państwu ten pomysł też się podoba. Jest powód tutaj 

bardzo ważny. Możemy tutaj przenieść te kramy jeden do jednego, czyli tak jak stały, tutaj 

nad Motławą, tak samo przeniesiemy je do góry i będziemy mogli łatwo komunikować 

zarówno wystawcom jak i gościom, że te kramy znajdują się tutaj razem, w jednym 

miejscu, stoją mniej więcej w podobnej kolejności aby każdy odwiedzający mógł z 

łatwością znaleźć to stoisko, którego szuka. Rozrzucenie gdzieś po uliczkach po 3-4 kramy 

powodowałoby na pewno bałagan i uciążliwość, zatem to miejsce jest naszym zdaniem 

najlepsze. Póki co oczywiście jak zwykle podzielone tematycznie, na artystów, rękodzieło, 

na przysmaki regionalne, oczywiście nasi kolekcjonerzy i 4 przystanki, o których za 

momencik więcej powiem.  

Założenia strategii promocji naszego jarmarku tegorocznego hasło Wracam, bo lubię!. 

Myślę, że fajne hasło. Będziemy go budowali razem z najróżniejszą narracją w zależności 

od tego gdzie będziemy chcieli tego gościa zaprosić. Jeżeli będziemy chcieli zaprosić na 

Ołowiankę będziemy mówili wracam, bo lubię, bo kulturalnie to fajnie, także będziemy 

zachęcali, aby goście częściej odwiedzali jarmark, aby na niego wracali. 

Przedstawiam zatem nasz przystanek smaków. Piękne zdjęcie z góry ze Skweru 

Świętopełka. Do każdego jarmarku opracowaliśmy taką strategię, określiliśmy jasno brand 

personę do kogo skierowany jest dany przystanek. Ten przystanek jest skierowany do 

rodzin, czy par z dzieckiem, dla singli patrz 30+, smakoszy, ludzie, którzy lubią relaks. 

Mamy tutaj oczywiście domki, mamy karczmy i takie mini eventy typu live cooking, 

promocje. Czyli takie miejsce rzeczywiście bardzo kulinarne.  

Następny przystanek to przystanek pod żaglami. To takie nasze miejsce można 

powiedzieć premium. Tutaj zapraszamy singli, pary w wieku od 20 do 40 lat. Tutaj mamy 

taką ambitniejszą rozrywkę. Proponujemy chillout. To tutaj będzie na scenie jazz, będzie 

kino plenerowe, będą etiudy Teatru Szekspirowskiego, z którym fajnie nam się 

współpracuje i poprzez te etiudy oni zapraszają na swój festiwal szekspirowski. Będą też 

święta tematyczne. Przenosimy tutaj w to miejsce nasze wydarzenia, które wcześniej 

odbywały się, które rok temu odbywały się tu na Skwerze Kosycarza, głównie dlatego też, 

że te święta są jednak dosyć głośne tak jak Święto Chleba, czy Święto Rzemiosła, a w 

tamtym terenie jest oczywiście sporo mieszkańców i żeby nie było dla nich uciążliwe 

przenosimy to wydarzenie tutaj, gdzie jest to na takie typu imprezy bardzo fajne 

dedykowane do tego miejsce.  

Kolejny nasz ulubiony przystanek oczywiście to przystanek równość, organizowany we 

współpracy z państwem, z naszym miastem, zgodnie z kampanią Gdańsk miastem 

równości. Tutaj kierujemy ten przystanek do młodzieży tej młodszej takiej do 24 lat i dla 

seniorów z racji tego, że przystanek ten ma integrować seniorów z młodzieżą i oczywiście 

kierujemy go do wszystkich komu bliskie są integracja, społeczne zaangażowanie, idee 

równości, szacunku. Tego typu imprezy, wydarzenia tu się będą odbywały. Będzie strefa 
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seniora, strefa młodych. Oczywiście nasze święto równości organizowane z Młodzieżową 

Radą Miasta Gdańska, w tym roku też z Radą Młodzieżową Województwa Pomorskiego. 

Dla seniorów koncertu pod gwiazdami, także przepiękny klimat miejsca. Ten projekt nam 

się bardzo fajnie sprawdził zatem go kontynuujemy.  

Przestanek przygoda. To nasz przystanek dla dzieci. Tutaj oczywiście na Skwerze 

odbywają się najróżniejsze atrakcje. W tym roku scena będzie stała w tym miejscu, gdzie 

pokazuję, odwrotnie. Przed tą sceną stawiamy specjalnie żagle, taką konstrukcję, którą 

znacie państwo z Ołowianki, również żeby stworzyć fajniejszy klimat tego miejsca jak 

również, żeby osłonić dzieci od słońca, żeby rodzicie mogli też odpocząć, kiedy dzieci będą 

bawiły się wśród najróżniejszych atrakcji, zajęć sportowych, konkursów, teatrzyków im 

dedykowanych. Gastronomia tu zlokalizowana jest to gastronomia dedykowana właśnie 

dla dzieci czyli gofry, lody, frytki, wszystko to co milusińscy lubią najbardziej.  

Nasza też ulubiona strefa, której w tym roku szczególnie poświecimy uwagę. Nawet tak 

zastanawiałam się dzisiaj, że może robilibyśmy również z tej strefy taki dedykowany 

przystanek. Chcemy ją bardzo rozpracować. Jest to serce naszej imprezy, kolekcjonerzy. 

To jest nasz wyróżnik, czym odróżniamy się od innych tego typu najróżniejszych imprez. 

Nawet w Europie na takich jarmarkach nie ma tak wielkich stref kolekcjonerskich i tutaj 

też mamy dla uatrakcyjnienia tej strefy i dla wygody naszych seniorów, w dużej mierze są 

to już starsi ludzie, również chcemy postawić zadaszenie, żagle. Nie na całym oczywiście 

terenie, na jego fragmencie, ale mamy nadzieję, że podniesie się ta estetyka miejsca. 

Prowadzić do tej strefy będzie również dedykowana brama.  

Dla mieszkańców, to jeden z naszych ważniejszych tematów, kontynuujemy wcześniejsze 

nasze działania, które się sprawdziły, czyli plakat z informacją dla mieszkańców, który 

będzie rozwieszany na drzwiach wejściowych do mieszkań. Odbędę też spotkania z 

mieszkańcami zarówno ul. Rajskiej, gdzie oni w ubiegłym roku po raz pierwszy mieli 

jarmark na swoim terenie. Chcę ich zapytać co im się podobało, co nie, co poprawić i 

oczywiście tutaj z mieszkańcami Świętopełka. Odbędzie się też oczywiście w porozumieniu 

z miastem konferencja o zmianach w organizacji ruchu, także wszelkie materiały też po tej 

konferencji szeroko docierają później do mieszkańców. Będziemy mieli też oczywiście 

zakładkę dla mieszkańców na naszej stronie i najważniejsza rzecz, nowość tegoroczna to 

proszę państwa parking dla mieszkańców specjalny, dedykowane miejsce, czyli Targ 

Węglowy. Targ Węglowy w tym roku ten teren bierzemy również, ale z przeznaczeniem na 

parking dla mieszkańców. Będą specjalne karty wjazdu. Mamy nadzieję, że mieszkańcy 

będą z tego zadowoleni, że mają jedno dedykowane duże miejsce z łatwym dostępem, 

gdzie na pewno się zmieszczą.  

Zegar operacyjny naszego jarmarku. Ruszamy 1 lipca. Rusza wakacyjna organizacja ruchu, 

która trwa 9 dni, a my zaczynamy 10 lipca i do 21 sierpnia mamy jarmarkową organizację 

ruchu, montaż zatem trwa pomiędzy 10 a 22 lipca, kiedy to jarmark zaczyna się. Jarmark 

trwa jak zwykle 23 dni i następnie miedzy 13 a 22 demontujemy i 22-go opuszczamy 
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Śródmieście. Później zacznie się jeszcze na chwilę wakacyjna organizacja ruchu, a żeby 

skończyć się wraz z końcem wakacji.  

Jeśli chodzi o organizację ruchu to tutaj przedstawiam państwu mapkę, która była w 

ubiegłym roku i jeszcze nadal jest aktualna, ponieważ pierwotnie planowaliśmy ażeby nic 

nie zmieniać w organizacji ruchu, ponieważ była ona zmieniana rok temu i bardzo dobrze 

się sprawdziła. Natomiast sytuacja troszeczkę się zmieniła. Prezentuję państwu mapkę. 

Wyszła propozycja ze strony GZDiZ i Straży Miejskiej ażeby zamknąć zupełnie, wyłączyć z 

ruchu kawałek Podwala Staromiejskiego, od Targu Drzewnego do Lawendowej. W związku 

z tym, że w zeszłym roku dochodziło do różnych niebezpiecznych sytuacji na tym rondzie. 

Ta propozycja jest cały czas dyskutowana i także my jesteśmy jako organizatorzy za tym, 

bo jesteśmy zawsze za bezpieczeństwem, natomiast na pewno będziemy jeszcze 

rozmawiać na temat najróżniejszych rozwiązań. Rada programowa jak i komisja jarmarku 

przychyliły się do tej propozycji.  

Cofnę się jeszcze do inwestycji. Oczywiście cały czas inwestujemy w nasz jarmark. W tym 

roku w infrastrukturę. Znowu 20 domków. Prosimy pamiętać, że nasze domki kupujemy 

od kilku lat. Część ich ulega już niestety zniszczeniu, zużyciu poprzez używanie, dlatego 

musimy regularnie, co roku jakąś liczbę domków nowych dokupywać, bo jakaś część już 

nie nadaje się do użytku. Podnosimy też jakość obsługi, czyli będą nowe stoły do 

konsumpcji i nasze przepiękne żagle w dwóch miejscach, o czym już mówiłam. 

Inwestujemy również w bezpieczeństwo. Nowy system antykradzieżowy. Dochodziło do 

pewnych sytuacji w zeszłym roku. Nasi wystawcy oferują coraz droższe produkty, 

ponieważ jakość ich wzrasta to oczywiście gdzieś tam jacyś złodziejaszkowie się 

dowiedzieli, musimy wszystko zrobić, żeby zabezpieczyć nasze stoiska i w tym roku będą 

nasze namioty zabezpieczone specjalnymi kratami. Będą zabezpieczone doświetleniem 

od tyłu, czyli w tych miejscach, gdzie dochodziło do jakiś nieprzyjemnych sytuacji i we 

wszystkich nowych domkach będą alarmy. Inwestujemy też w obniżanie kosztów w 

związku ze wzrostem cen energii. Dotychczas często rozliczaliśmy się na zasadzie ryczałtu. 

Odchodzimy od tego. Nie jesteśmy w stanie po prostu określić, wycenić, dlatego też 

kupujemy liczniki i wystawcy nasi będą płacili, będą refaktury i będą płacili za zużycie co 

też będzie sprzyjać mama nadzieję oszczędności energii. Oczywiście inwestujemy w 

estetykę, w dekoracje. Przygotujemy takie witacze, tak będzie wyglądało wejście do uliczki 

Pomorskiej, tak przystanek przygoda, zatem bardzo dużo się dzieje.  

Wspominałam już, że odbyło się spotkanie Rady Programowej, na której przeprowadzono 

takie trzy ważne tematy o propozycji zmiany organizacji ruchu już wspomniałam. Była też 

rozmowa na temat szans, zagrożeń i przedłużenia jarmarku do 15-go, bo pamiętacie 

państwo, że jarmark w ubiegłym roku przesunęliśmy o jeden dzień. W zeszłym roku 15 

wypadał dzień po jarmarku. Żeśmy na życzenie w ostatniej chwili ten jarmark troszkę 

pozwolili naszym wystawcom handlować. Nie było to dobre rozwiązanie. Ponieśliśmy 

wiele dodatkowych kosztów. Nie wszyscy wystawcy chcieli zostać. W tym roku 
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obdzwoniliśmy wystawców, zrobiliśmy research i zdania są podzielone. Większość nie 

chce. Dla nich 23 dni to jest naprawdę bardzo dużo czasu. Poza tym są zakontraktowane 

kolejne imprezy już w następny weekend jarmarku, wiec jeśli termin tego święta nie 

przylega bezpośrednio to już w nieskończoność nie będziemy przedłużać.  

Ostatni temat to jest park and ride i to jest właściwie ostatni slajd. W tym roku jest 

propozycja dwóch linii. Jedna linia nr 1 do linia plażowa. Ona prowadzi od nas ze stadionu 

na Hallera do Brzeźna. Linia druga jarmarkowa razem z przystankiem na Bramie Nizinnej. 

Oczywiście jest współpraca kilku partnerów. Dyskusje i prace nad ostateczną organizacją 

tego projektu jeszcze trwają. Dzisiaj właśnie odbyło się duże spotkanie. Także na ten 

moment jest to w procesie wszystko odnośnie tego park and ride.  

Dziękuję serdecznie za uwagę i zapraszam na jarmark. Oddaję głos prezesowi.    
 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Dziękuję bardzo. Panie prezesie oddaję głos.  

 

Pan Andrzej Bojanowski – Prezes Międzynarodowych Targów Gdańskich Sp. z o.o.   

Dziękuję pani przewodnicząca za głos. Szanowni państwo tak oczywiście inspirowani przez 

państwa wierzymy w to, że dalej będziemy inspirowani kolejnymi zmianami. Mamy też 

takie pytanie oczywiście już nie na ten rok, ale de facto czy nie powinniśmy pomyśleć 

wspólnie o tym, żeby organizacje ruchu, ponieważ następują pewne zmiany w organizacji 

letniej w stosunku do organizacji jarmarkowej, ale one nie są drastyczne czy tak naprawdę 

nie powinniśmy opracować jednego schematu zmiany organizacji ruchu na okres między 

dwudziestym szóstym czy innym terminem czyli po zakończeniu roku szkolnego do 31 

sierpnia. Poddaję taki temat pewnie nie dzisiaj, ale ocenie i analizie państwa również jak i 

GZDiZ i Urzędu Miasta WGK dlatego, że wydaje się, że ilość zamieszań, które robimy, 

potem jest pomyłka w dacie, my piszemy od 1 lipca, gdzieś tam się pojawia w komunikacji 

WGK, dzisiaj przynajmniej tak było na Komisji Jarmarkowej i dyskusji o ruchu 26 czerwca 

naprawdę z tym się tworzy sporo zamieszania i boję się, że mieszkańcy naprawdę tego 

zamieszania … jesteśmy w sumie współautorami trochę wszyscy razem pewnego 

skomplikowania przekazu informacyjnego. To jest takie moje tylko na dodatek do tej 

prezentacji, do tego co mówiła pani Dorota. Dziękuję.    

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Dziękujemy. Pytania bardzo proszę. Pani radna Kamila Błaszczyk. 

 

Radna Kamila Błaszczyk – członek Komisji 

Krótko nawiązując do sugestii pana prezesa to zgadzam się, też wydaje mi się, że jedna 

organizacja ruchu na cały okres letni byłaby pewnie lepszym rozwiązaniem, ale moje 
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pytanie do ostatniej kwestii park and ride. Nie wiem, czy to jest pomyłka, czy dokładnie nie 

zrozumiałam, do Bramy Nizinnej ma dojeżdżać ten autobus z Amber Expo?  
 

Pan Andrzej Bojanowski – Prezes Międzynarodowych Targów Gdańskich Sp. z o.o.   

Do Bramy Żuławskiej.  
 

Radna Kamila Błaszczyk – członek Komisji 

Właśnie. Myślałam właśnie, że chodzi o Bramę Żuławską, a nie o Nizinną. Pojawiała się 

Brama Nizinna, więc stąd pytania.  
 

Pan Andrzej Bojanowski – Prezes Międzynarodowych Targów Gdańskich Sp. z o.o.   

Pewnie pomyłka. W prezentacji jest Brama Nizinna. To jest błąd. Oczywiście, że do Bramy 

Żuławskiej, czyli tej, od której zaczyna się ulica … 
 

Radna Kamila Błaszczyk – członek Komisji 

To ma sens, bo wtedy do jarmarku dojeżdżamy. 
 

Pan Andrzej Bojanowski – Prezes Międzynarodowych Targów Gdańskich Sp. z o.o.   

Tak i dokładnie tam będzie pętla i przystanek wyrównawczy ewentualny jeżeli będzie taki 

potrzebny, raczej zakładamy, że nie będzie potrzebny przystanek wyrównawczy, 

wyrównywanie czasu będzie przy stadionie.  
 

Radna Kamila Błaszczyk – członek Komisji 

Dziękuję.  
 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Dziękuję. Czy są jeszcze ze strony państwa radnych pytania? Nie widzę. Dziękujemy i 

życzymy owocnej pracy i powodzenia. Na pewno jeszcze będziemy na bieżąco w 

kontakcie. Bardzo dziękujemy.  
 

Pan Andrzej Bojanowski – Prezes Międzynarodowych Targów Gdańskich Sp. z o.o.   

Dziękujemy bardzo. Do usłyszenia, do zobaczenia.  

 

PUNKT  - 7 
 

Przygotowanie Miasta Gdańska do sezonu turystycznego 2023 r. 
 

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Przedstawiają panowie dyrektorzy. Zaczniemy od pana dyrektora Leszka Paszkowskiego. 

Bardzo proszę panie dyrektorze.  
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Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Sportu 

Pani Przewodnicząca, szanowni państwo radni przygotowanie do sezonu turystycznego 

roku 2023 chciałbym państwu przedstawić. Zacznę od imprez sportowych, których będzie 

w tym roku kilka.   

 

 

Nowa impreza Amberman już niedługo, bo 14 maja na stadionie żużlowym bieg 

przeszkodowy, które to biegi zyskują coraz więcej zwolenników. Odbędzie się ona też ze 

startu pod taśmą jak to przysłowiowo się nazywa. Będzie to skierowane dla całych rodzin, 

dla młodych uczestników, ale także i dorosłych osób.  
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Kolejna impreza to biegi z cyklu RUNGDN w Oliwie oraz dedykowane dla nieco starszych 

osób ale i też dorosłych Nordic Walking już 27 maja. Tradycyjnie Triathlon Challenge 17-18 

czerwca. Tym razem 2-dniowa impreza, trzy dystanse sprint, olimpijski i dystans średni. 

Inne imprezy, które będziemy realizowali to turnieje siatkówki, a także one się będą 

odbywały w lipcu oraz w sierpniu i zawody rowerowe z cyklu XC Trail, które się będą 

odbywały w lipcu i w sierpniu w Trójmiejskim Parku Krajobrazowym.    

 

Jeżeli chodzi o kąpieliska morskie to już wspominane przy uchwale, będzie ich 9. Chcemy 

utrzymać linię brzegową w długości 1300 metrów. Muszę państwu powiedzieć, że z 

satysfakcją przyjęliśmy taką rynkową sytuację, że mimo obaw mamy na dzisiaj 60% 

chętnych do pracy na kąpieliskach. To się nie zdarzało w tym czasie w innych latach, bo 

dzisiaj mamy dopiero koniec kwietnia, a już mamy 60% obłożenia z 70 ratowników, którzy 

mają pracować mamy czterdzieści parę osób, które już wypełniły dokumenty. Przypomnę, 

że my płacimy nie najwięcej, ale jednak też nie mało, bo 5500 zł brutto na umowę o pracę. 

Inne, sąsiednie gminy, które też rywalizują z nami w pozyskaniu ratowników, ale to jest to 

zawód deficytowy oferują 8 a nawet 9 tys. zł. z tym, że jest to praca na umowę zlecenie. 

Nie stosujemy tego typu zatrudnienia, chociaż chcielibyśmy z uwagi na ograniczenia 

wynikające z zamówień publicznych, gdyż suwam wszystkich tych umów zlecenie 

stanowiłaby kwotę ponad 130 000 zł i moi zamówieniowcy i prawnicy nie rekomendują 

takiego rozwiązania, bo naraziłbym się na dzielenie zamówienia, a w innym przypadku 

każdy z ratowników musiałby w przetargu składać ofertę i być poddawany tej ocenie, czyli 

byłoby 70 części jednego zamówienia co byłoby absurdem, ale musimy się z tym zmierzyć, 

stąd umowa o pracę, ale ona ma też swoich zwolenników, także myślimy, że uda nam się 

zapewnić bezpieczeństwo. Wynajęliśmy już mieszkanie chociażby na Wyspie 

Sobieszewskiej, żeby też pozyskać ratowników z Polski i oni przyjeżdżają. Będziemy ich 
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tam zakwaterowywać i oferować im mieszkanie i przebiega to w sposób dobry wbrew 

naszym obawom.  

Będziemy także realizowali punkty medyczne. One będą się znajdowały przy molo w 

Brzeźnie, na wyspie Stogi w siedzibie ratowników oraz na Wyspie Sobieszewskiej, także w 

każdej z tych części miasta będzie taki punkt medyczny. Przypomnę też, że każdy ratownik 

ma przeszkolenie kwalifikowanej pomocy przedmedycznej, natomiast ten wymóg punktu 

medycznego nie jest niezbędny, ale jednak jest pożądany. Wiemy z doświadczenia, że 

zdarzają się różne trudne sytuacje, a na kąpieliskach bywa czasami kilkadziesiąt tysięcy 

osób, więc taki punkt na pewno jest przydatny. Oczywiście zrobilibyśmy tego więcej, 

natomiast mamy pewne ograniczenia budżetowe. Całodobowo będzie funkcjonowało 

także Centrum Ratownictwa Wodnego w Brzeźnie. Jeżeli chodzi o sprzęt ratowniczy 

posiadamy łodzie motorowe. Jest ich 6. Posiadamy też 2 skutery wodne, 5 pojazdów typu 

quad, 13 łodzi wiosłowych, 6 kajaków, 6 desek specjalistycznych oraz 10 hulajnóg, które 

też będą wykorzystywane do przemieszczania się ratowników.         

 

Jeżeli chodzi o atrakcje to funkcjonują całorocznie jak państwo wiecie place zabaw. W nie 

takiej dalekiej przeszłości w Brzeźnie otworzyliśmy plac zabaw Wyspa Sobieszewska. 

Powiem państwu, że te place zabaw plażowe cieszą się bardzo dużą popularnością. 

Zresztą podobnie jak plac zabaw dla dorosłych, właściwie siłownia pod chmurką, która się 

mieści w Jelitkowie przy wejściu 73. Już się rozkłada stadion letni. Tam też będą 

organizowane w każdy weekend imprezy rangi Mistrzostw Polski lub Pucharu Polski w 

letnich dyscyplinach plażowych. Jest to już tradycyjnie obiekt, który spełnia taką letnią 

stolicę Polski jeżeli chodzi o sporty plażowe. Powstanie także 21 boisk do siatkówki, 8 

boisk do piłki ręcznej bądź nożnej i wspomniana przeze mnie siłownia w Jelitkowie.     
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Kwestia dostępności. Z roku na rok powiększamy ilość tych miejsc. Oprócz miejsc, plaż 

dostępnych dla wszystkich, pierwszej, która była dwa lata temu uruchomiona na wejściu 

50, koniec ul. Hallera to będziemy także realizowali na wejściu 63 w tym roku i 

standardowo też plaża Stogi wejście 26. Też jeżeli chodzi o plażę Stogi w tym roku 

planujemy ogłosić i jeżeli da się rozstrzygnąć postępowanie, bo zapadła decyzja na 

kolegium prezydenckim, aby dzierżawa, zagospodarowanie tego obszaru miała okres 25 

lat. Jestem w trakcie wystąpienia do pani Prezydent o pełnomocnictwa szczególne oraz 

porządkowanie terenów własnościowych, aby po wyłonieniu koncepcji zwycięskich 

państwo już pewnie mieli okazję obserwować ogłosić postępowanie i spróbować znaleźć 

dzierżawcę, który podejmie się tego wyzwania.      
 

 

Jeżeli chodzi o toalety i punkty gastronomiczne, gastronomia już się rozwija mówiąc 

kolokwialnie i tworzy już i na majówkę już będzie większość tych obiektów. To są wejścia 

41, 48, 50, 52, 63, 75, 78 oraz stadion letni. Oprócz tego będą oczywiście punkty sezonowe 

typu wypożyczalnia leżaków czy parasoli i innego sprzętu letniego czy też skuterów 

wodnych i innego sprzętu pływającego. Jeżeli chodzi o toalety one funkcjonują w systemie 

całorocznym, na wejściu 46, 48, 50, 63, 75, 78. I też dobra wiadomość, bo pani Prezydent 

zakomunikowała nie tak dawno, że będziemy też w najbliższym czasie realizowali na 

wejściu 60 kolejną toaletę, bo mieszkańcy cały czas w tej komunikacji, która jest między 

Urzędem Miejskim a mieszkańcami wykazują, że ten dostęp do toalet jest w pasie 

nadmorskim potrzebny. Ponadto mamy dostępne toalety w pasie nadmorskim w 

restauracjach plażowych wspomnianych na wejściach 41 czyli to jest Dom Zdrojowy, aż do 

stadionu letniego, a dalej do wejścia 63 to ul. Piastowska, a także przy barze Karmazyn, 

przy barze Peperino, przy wejściu 50 oraz na innych restauracjach plażowych, chociażby 
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przy wejściach 75 i 78. Jeżeli chodzi o toalety przy kąpieliskach to mamy je zlokalizowane 

na wejściach 26 to jest na Wyspie Stogi oraz na wejściach 7, 11, 16 na Wyspie 

Sobieszewskiej i tam będą toalety przenośne typu toi-toi. W pasie nadmorskim także będą 

ustawione toalety, które będą ustawione przez Gdański zarząd Dróg i Zieleni.     

 
 

 

Jeżeli chodzi o przygotowanie do sezonu żeglarskiego, związane z ruchem jednostek nie 

tylko żaglowych, ale i motorowych to w tym roku po raz pierwszy będziemy mieli 

dostępne taką ilość, bo to jest 412 miejsc postojowych w zasobach GOS-u, patrz Gminy 

Miasta Gdańska. To będzie 6 przystani. Już dzisiaj państwa zapraszam radnych na 20 maja 
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na otwarcie przystani w Górkach Zachodnich. Tam będzie 186 miejsc postojowych. 

Przystań rzeczywiście po pierwszym etapie modernizacji już wygląda bardzo ciekawie. W 

dalszej części naszego spotkania będę chciał państwu przedstawić też kilka słów na temat 

przyszłości tego miejsca i planów, które ma miasto Gdańsk, aby zmienić to miejsce w 

rzeczywiście prawdziwą perełkę jeżeli chodzi o wybrzeże gdańskie, ale i w ogóle całe 

Pomorze i Polskę. Jeżeli chodzi o kolejne przystanie to mamy przystań Nadwiślańska na 

Wyspie Sobieszewskiej, która jest stosunkowo nową przystanią, bo drugi sezon 

funkcjonującą. Marina Gdańsk też z potencjałem 72 miejsc, przystań Sienna Grobla 

nieopodal Wyspy Ołowianka, a właściwie tuż przy Moście Kolejowym i to jest 31 miejsc, 

przystań Żabi Kruk, która ma 24 miejsca i przystań Tamka, która dedykowana jest też dla 

jachtów, ale też i dla skuterów wodnych. Tam będzie łącznie 26 miejsc. Nowością w tym 

sezonie będzie także to, że od 1 maja ruszamy z zupełnie nowym napisanym specjalnie na 

nasze zamówienie programem do obsługi klientów żeglarzy specjalną aplikacją, a 

właściwie oprogramowaniem, które ułatwi zarówno komunikację z mieszkańcami, 

poprawi komfort, ale także ułatwi wystawianie faktur. Będzie to możliwość samemu 

zaaplikowania sobie odpowiednich danych, aby te dane automatycznie zostały wysłane 

np. do faktury. Ułatwi to też pracę bosmanom. Nie będzie też papierów, produkcji i to też 

w jakiś sposób oszczędzi nasze środowisko i myślę, że to będzie projekt, który poprawi 

jakość obsługi, a także od dnia 1 maja zostanie sprawnie wprowadzone.   

 

Kwestia akcji ekologicznych. Będziemy po raz trzeci już realizowali akcję Eko kajak. 

Chcemy zwiększyć świadomość ochrony pozytywnego podejścia do środowiska. 

Przypomnę. Ten projekt będzie polegał na tym, że w okresie od poniedziałku do piątku w 

okresie wakacyjnym będziemy chcieli udostępniać kajaki po wcześniejszym zgłoszeniu się, 

bezpłatnie, w zamian za to mieszkańcy, turyści i osoby chętne będą zbierać, w latach 
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poprzednich spotkało się to z dużym zainteresowaniem, zebraliśmy naprawdę masę 

śmieci i przez to poprawiliśmy widok naszego akwenu, ale także przede wszystkim ma to 

charakter edukacyjny.   

 

Dalej będziemy kontynuowali program szkolenia z wykorzystaniem jednostek Mariner 19. 

Mamy je w tej chwili na Wyspie Sobieszewskiej w przystani Nadwiślańskiej. Będą tam 

realizowane zajęcia w ramach Akademii Zaruskiego, a także mamy zamiar przeprowadzić 

też półkolonie. Chcemy kształtować kompetencje miękkie dla młodych ludzi, umiejętności 

współpracy, odpowiedzialności, uważności, dokładności i oczywiście też nie zapominamy 

o ekologii. Zakres tego szkolenia jest takim etapem przygotowującym do uzyskania 

stopnia żeglarza jachtowego, także w przyszłości nasi uczestnicy będą mogli ten stopień 

zdobyć.  
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Jeszcze kwestia naszego żaglowca. On w tej chwili znajduje się w rejsie 5 tygodniowym, bo 

w zeszłym tygodniu wyruszył na taką bardzo długą jak do tej pory, nie praktykowaliśmy 

tak długich rejsów, z Fundacją Ocean Marzeń realizuje taki duży projekt, na pokładzie są 

osoby z domów opiekuńczych. Jest to młodzież, która ma bogate i niekoniecznie różowy 

czas za sobą, a myślę, że warto wesprzeć też takie organizacje jak Fundacja Ocean 

Marzeń, żeby tej młodzieży, która ma trudny los w jakiś sposób pomóc znaleźć sens 

funkcjonowania, sens życia i próbować zainteresować ją żeglarstwem i pracować w 

warunkach można powiedzieć dosyć zamkniętych, bo na jednym obiekcie, na morzu, 

zaproponować atrakcje, aby odkrywały siebie, ale także znalazły sens życia. 

Będziemy także realizować Gdańską Szkołę pod Żaglami i w okresie wakacyjnym to rejs 2-

tygodniowy. Będziemy też realizowali rejs 7-dniowy z Fundacją Rejs Odkrywców. 

Planujemy udział w regatach Rostok – Szczecin w ramach Sail Szczecin, czyli szczecińskie 

żagle. Rejsy 3-dniowe Akademia Zaruskiego, osoby niepełnosprawne będą gościć również 

w ramach DisSailing. Rejsy 1-dniowe. Będziemy także obecni na Baltic Sail. Tradycyjnie dla 

mieszkańców będzie oferta Poznaj Generała. Też będzie oferta Poznaj Gdańskie 

Oldtimery. Przypomnę to organizowane przez nas przez kilka lat zapoczątkowane takim 

projektem Eco Ship możliwość przepłynięcia się jednym z oldtimerów ze zwiedzaniem 

latarni w Nowym Porcie oraz Muzeum Narodowego Morskiego, także to jest impreza, 

która się cieszy dużą popularnością. I oczywiście wycieczki szkolne, zwiedzanie, sezon 

bardzo bogaty, podobnie jak poprzedni, w którym mieliśmy aż 40 rejsów. W tym roku 

może mniej rejsów, bo niektóre będą bardzo długie, ale równie owocne. My rocznie przez 

pokład Zaruskiego mówiąc kolokwialnie przepuszczamy czy uczestniczą w rejsach różnego 

rodzaju działaniach tysiąc osób każdego roku, także po ponad 10 letniej pracy mamy tych 

osób już ponad 10 000, które z nami się zetknęły i chętnie wracają na pokład Zaruskiego.  

Dziękuję państwu za uwagę. Gdyby państwo radni mieli jakieś pytania to proszę je zadać i 

postaram się odpowiedzieć.  

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Dziękujemy panie dyrektorze. Czy ze strony państwa radnych są pytania? Nie ma. 

Dziękujemy. Wszystko bardzo precyzyjnie zostało przedstawione, wiec jeżeli jakieś pytania 

się pojawią to będziemy się zgłaszać do pana dyrektora. Jeszcze w tym punkcie poproszę 

pana Marcina Brzezińskiego w imieniu pana prezesa Gdańskiej Organizacji Turystycznej 

przedstawi nam informacje.  

 

Pan Marcin Brzeziński - Manager Pionu Organizacyjnego w Gdańskiej Organizacji 

Turystycznej  

Tak. Dzień dobry. Chciałbym serdecznie podziękować za możliwość przedstawienia takiej 

krótkiej prezentacji. Chciałbym podsumować ruch turystyczny w Gdańsku w 2022 roku 

razem z Pomorskim Instytutem Naukowym i naszymi badaniami sprawdziliśmy liczbę 
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gości. W 2022 r. jest to ponad 3 728 025 osób. Jeśli chodzi o podział jak to się kształtuje 

81% to byli goście z Polski, 19% byli to turyści zagraniczni. Głównie przyjechali 

samochodem, następnie pociągiem i samolotem. Gdzie się zatrzymywali? W większości 

były to hotele, ale również u rodziny i znajomych. Skąd przyjeżdżali goście do Gdańska? Z 

zagranicy byli to głównie Niemcy, kraje Skandynawskie i Wielka Brytania. Jak państwo 

widzicie tutaj na slajdzie mamy 5 obiektów, które były najczęściej odwiedzane. Było to 

Westerplatte, katedra Oliwska, ratusz Głównego Miasta, molo w Brzeźnie, również ZOO.    
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Chciałbym przedstawić państwu rozwój wizerunku marki Visit Gdańsk w tym roku. 

Głównie skupiamy się tutaj na kampanii wizerunkowej na grupie komunikacyjnej w Polsce, 

głównie staramy się dotrzeć do tzw. turysty świadomego, który już rozumie kontekst 

kulturowy i historycznych miejsc, do których podróżuje. Planuje skorzystać z oferty 

danego miejsca podczas swojego pobyty, czyli stawia na lokalne produkty, wydarzenia 

kulturalne, architekturę. W swoich wartościach ma również dbanie o środowisko 

naturalne, aktywny wypoczynek, czy zrównoważoną turystykę. W tym roku również 

skupiamy się jeśli chodzi o kampanię zagraniczną będzie to kierunek niemiecki. 

Chcielibyśmy zwiększyć liczbę niemieckich turystów, którzy przyjeżdżają do Gdańska do 

poziomu z roku 2019. Taka kampania będzie przeprowadzona w okresie od maja do 

października tego roku. Naszą grupą docelową przede wszystkim będą niemieccy turyści, 

którzy są zainteresowani wyjazdami typu city break czyli do 5 dni razem ze zwiedzaniem 

miasta. Mają to być single i pary. I kolejną grupą docelową będą to mieszkańcy Berlina, 

Hamburga, Monachium, Kolonii, Dusseldorfu ze względu na to, że też mamy świetne 

połączenia lotnicze do tych miejsc.  

Jeśli chodzi o kampanię i kierunki komunikacji głównie będziemy też stawiali na 

zwiedzanie z odpoczynkiem, czyli bliskość morza i lasów, turystyka wellnes, turystyka 

aktywna jak rowery, turystyka wodna. Głównie stawiamy też na turystykę zrównoważoną i 

naszym głównym celem też jest turystyka kulinarna, czyli mamy tutaj nasze Smaki 

Gdańska, o których powiem w następnych slajdach. Przede wszystkim produkty lokalne i 

city breaki kulinarne.  
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Taki jest pomysł na kampanię i komunikat fühlen, poczuj Gdańsk, którym będziemy 

właśnie w Niemczech prezentowali.  

 

Jeżeli chodzi o kampanię na rynek Polski tutaj chcemy bardzo mocno naciskać do 

odwiedzenia Gdańska poza wysokim sezonem. Również skupiamy się na turystyce 

kulinarnej, czyli będziemy tutaj promowali bardzo mocno pakiety Smaki Gdańska i 

również bardzo ważnym elementem jest tutaj turystyka zrównoważona. Tak naprawdę 

kampanię na Polskę prowadzimy od kwietnia. Ona jest podzielona na dwie części czyli 

kwiecień-czerwiec, i od połowy sierpnia do października druga część tej kampanii. Główną 

grupą docelową są osoby w wieku od 29 do 55 lat, single, pary, grupy znajomych i głównie 

skupiamy się tutaj na mieszkańcach województwa kujawsko-pomorskiego, również 

pomorskiego, ale też śląskiego, dolnośląskiego, wielkopolskiego, małopolskiego i 

mazowieckiego.    
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Jeśli chodzi o Smaki Gdańska jest to nasz produkt, który będziemy bardzo mocno 

promowali, rozwijali w tym roku. Już udało nam się zrealizować spacery z przewodnikiem 

zakończone degustacją w partnerskich restauracjach, spacer Szlakiem Śledzia po 

Motławie, Spacer Szlakiem Heweliusza, Spacer Portowe Smaki. Odbyliśmy już w I kwartale 

dwa z czterech płatnych kolacji razem z naszymi partnerami restauracyjnymi. Przypomnę 

tylko, że Smaki Gdańska, czyli nawiązanie do kuchni starogdańskiej z XIX w. Również 

media mieliśmy zaproszone, dla których zorganizowaliśmy taki Foodie tour promujący 

przede wszystkim ideę tego projektu. Przypomnę tylko, że pakiet Smaki Gdańska można 

nabyć jako jeden solo, indywidualnie, duet, czyli można przyjść z drugą połówką, bądź 

kwartet z całą rodziną.  
 

 

 

Bardzo mocno stawiamy na informację turystyczną. Jak państwo wiecie nasi informatorzy 

turystyczni są też przede wszystkim ambasadorami lokalnych miejsc i tak naprawdę 

odgrywają jedną z najważniejszych ról w budowaniu marek turystycznych. Bardzo mocno 

stawiamy na szkolenie przed tym wysokim sezonem, więc kadra nasza informacji 

turystycznej już od jakiegoś czasu podnosi kompetencje obsługi turysty. Zdobywa też 

wiedzę w obiektach i atrakcjach turystycznych. Poznaje czy zmieniły się jakieś wystawy, 

bądź też inne elementy wystaw w muzeach, więc też z naszymi przewodnikami odbywają 

takie szkolenie, żeby być bardzo dobrze przygotowanym do sezonu letniego. Po prawej 

stronie państwo widzicie elementy naszego punktu informacji turystycznej, w którym 

pojawiają się pamiątki, oficjalne pamiątki z gdańskim akcentem. Goście, turyści mają 

możliwość namacanego zobaczenia jakości też tych produktów. Również nasi pracownicy 

bardzo mocno i chętnie uczestniczą we wszelkiego rodzaju kampaniach reklamowych jeśli 



 

 

 

32 

 

 

 

chodzi o właśnie gadżety z gdańskim akcentem. Widzicie państwo i kubki i butelki i torby i 

przede wszystkim bluzy, które cieszą się w tym sezonie już bardzo dużą popularnością.   
 

 
 

 

Kolejnym naszym produktem jest Karta Turysty. Jeśli chodzi o I kwartał udało nam się 

sprzedać ponad 1200 pakietów. Bardzo dobrym, świetnym produktem, który połączony 

jest z Kartą Turysty to jest usługa Fast Track, Executive Lounge, ponad tysiąc już 

sprzedanych usług. Mamy również nowe punkty sprzedaży Karty Turysty. Są to trzy hotele 

Ibis, Mercure, Almond. Też zwiększa nam się odwiedzalność naszej strony internetowej. 
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Stąd też mocno kampania na Niemcy, bo mamy bardzo liczny wzrost odwiedzających z 

terenu Niemiec jeśli chodzi o nasze strony internetowe.  

Karta Turysty od połowy kwietnia jest możliwość zakupu usług premium portu lotniczego 

Gdańsk czyli Fast Track przez stronę internetową oraz za pomocą naszego systemu CMS. 

Będziemy też w tym sezonie wchodzić w bardzo szeroką współpracę z naszymi 

partnerami, którzy dystrybuują i sprzedają pakiety Karty Turysty, aby też uzupełnić pakiety 

Karty Turysty właśnie o sprzedaż Fast Tracków jako wartość dodana dla gości hotelowych.    
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Tak pokrótce podsumowując czyli rola Gdańskiej Organizacji Turystycznej w 

przygotowaniu do sezonu czyli przede wszystkim działanie informacyjne do turystów z 

projektem Turystyczny Savoir Vivre oraz kwestii bezpieczeństwa z wykorzystaniem portalu 

Visit Gdańsk i Karty Turysty. Tak jak powiedziałem prowadzenie punktów informacji 

turystycznej i wyszkolonej kadry. Działania informacyjne do mieszkańców Śródmieścia we 

współpracy z Menadżerem Śródmieścia z wykorzystaniem Karty Mieszkańca i wszystkich 

tych narzędzi, które są przypisane Karcie Mieszkańca oraz też do wdrożenia do Karty 

turysty punktów wskazujących toalety publiczne oraz komisariaty Policji wraz z łatwą 

nawigacją.   
 

 

Jeśli chodzi o Kartę Mieszkańca w połowie lutego dzięki integracji technologicznej możemy 

korzystać z Gdańskiego Centrum Kontaktu już bezpośrednio z poziomu portalu Karty 

Mieszkańca bądź też aplikacji jestemzgdanska. Jednym kliknięciem mieszkańcy mogą 

przejść do funkcji dodawania nowych zgłoszeń i innych opcji. W I kwartale mieszkańcy 

dodali ponad 200 nowych zgłoszeń. 

Będziemy także prowadzili badania w II kwartale jeśli chodzi o ruch turystyczny. Będzie to 

badanie opinii mieszkańców i tutaj mamy impakt środowiskowy. Będziemy też 

przeprowadzali analizy danych dotyczących impaktu ekonomicznego turystyki. Bardzo 

mocno chcemy też startować i gromadzić dane dotyczące turystyki zrównoważonej w GDS 

Index. Również prowadzimy kontynuację badań ruchu turystycznego, obłożenia miejsc 

noclegowych, audytów dostępności, badań produktowych, oceny szkoleń. Będziemy też 

uruchamiali specjalną platformę prezentujące dane, które zebraliśmy. Tak to pokrótce 

wygląda.  

Bardzo dziękuję.  
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Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Dziękujemy bardzo za prezentację. Czy ze strony państwa radnych są pytania? Również 

obszerna prezentacja. Dziękujemy. Nie widzę. Dziękujemy i trzymamy kciuki za sezon.  
 

Pan Marcin Brzeziński - Manager Pionu Organizacyjnego w Gdańskiej Organizacji 

Turystycznej  

Dziękuję bardzo.  
 

PUNKT  - 8 
 

Przystań w Górkach Zachodnich.  
 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Pan dyrektor Leszek Paszkowski również nam ten temat zaprezentuje. Jakie są etapy prac, 

jaki rozwój planujemy i pokrótce jakby pan dyrektor nam mógł powiedzieć to będę 

wdzięczna. Oddaję głos.  
 

Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Sportu 

Pani przewodnicząca, szanowni państwo, jeżeli chodzi o Górki Zachodnie to przystań w 

dniu 10 lutego 2023 r. z lekkim poślizgiem została odebrana przez Gdański Ośrodek 

Sportu. W ramach przebudowy powstało 66 miejsc postojowych. Było ich 120. Jest w tej 

chwili 186. Powstała także infrastruktura w postaci pompy do odbioru ścieków. 

Przygotowano instalację wodno-kanalizacyjną oraz elektryczną do drugiego etapu 

rozbudowy, bo ten etap modernizacji całej przystani został podzielony na dwa właściwie 

na trzy etapy, bo przedstawię państwu jeszcze jakie są nasze chociażby plany jako GOS-u, 
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żeby to miejsce zyskało zupełnie nową jakość i nowe oblicze. Wiemy dzisiaj, że Urząd 

Marszałkowski zlecił wykonanie analizy wykonalności dla II etapu rozbudowy portu. 

Powiem państwu, że na dzisiaj to jest z tego co mi wiadomo jedyny projekt, który ma 

pozwolenie na budowę i może być realizowany i mam nadzieję, że zostanie zrealizowany  

z wykorzystaniem środków unijnych i ten II etap stanie się faktem i w niedalekiej 

przyszłości zostanie on zrealizowany i tu jest duży priorytet na rozpoczęcie tych prac gdyż 

jak wspomniałem mamy pozwolenie na budowę. W II etapie mają powstać m. in. dwa 

sanitariaty oraz przyłącze wodno-kanalizacyjne i cała infrastruktura, która jest na zewnątrz 

budynku, natomiast sam budynek nie jest uwzględniony w tym II etapie. Natomiast my 

planujemy objąć przystań projektem Eco Marina, który jest dużym projektem, który 

będziemy realizowali wspólnie z Urzędem Marszałkowskim, a także innymi Urzędami 

Marszałkowskimi, chociażby warmińsko-mazurskim, a także partnerami z Danii, Litwy i z 

Polski. Też szukamy partnerów ze Skandynawii oraz Niemiec. Projekt będzie przez nas 

pisany jako GOS, bo jesteśmy liderem. Wielkość tego projektu to 5 mln Euro, z czego jest 

bardzo duży komponent, bo sięgający 50%. Zamierzamy z tego miejsca uczynić centrum 

edukacji żeglarskiej i ekologicznej. Chcemy realizować projekt, który nie tylko będzie 

polegał na poprawie wyglądu budynku, zmianie instalacji czy remoncie. Oczywiście to jest 

bardzo ważne, czy montażu fotowoltaiki, czy paneli i pomp ciepła. Chcemy także wdrażać 

projekty innowacyjne. Jeszcze nie są one doprecyzowane, które mają za zadanie zmianę 

świadomości i chcemy realizować tą innowacyjność w oparciu o te miękkie komponenty, 

które są możliwe, mamy pewne pomysły, chcemy je wdrażać, też kwestia integracji 

międzypokoleniowej jest dla nas ważna, ale o szczegółach to jeszcze będę miał okazję 

państwu powiedzieć pewnie nie jeden raz na posiedzeniu Komisji. Jest to taki projekt, 

który daje nam przysłowiowego wiatru w żagle i daje szansę na zmianę nie tylko obrazu 

tego miejsca, ale także daje nam szansę na rozwój funkcjonowania żeglarstwa jako 

takiego, ale rozwój samego GOS-u jako instytucji, która miejmy nadzieję będzie tu takim 

liderem nie tylko na Pomorzu, ale i w Polsce.  

Jeżeli chodzi o samą przystań to pierwsze jednostki pojawiły się już jakiś czas temu. Jest 

ich kilkadziesiąt na ten czas, niektóre z nich schodzą na wody, ale jest bardzo duże 

zainteresowanie zwłaszcza postojem rezydenckim. Oprócz tego planujemy w najbliższym 

czasie dwie imprezy, oficjalne otwarcie przystani i to jest 20 maja. Już na to państwa 

zapraszam oraz piknik żeglarski dla uczestników projektu Gdańsk pod żaglami wiedzy, 

który będzie się odbywał 2 czerwca. Obydwie imprezy będą miały swoje miejsce zarówno 

na ladzie jak i na wodzie. Jeżeli chodzi o sytuację, która dotyczy Jachtklubu Stoczni 

Gdańskiej na dzisiaj jest to sytuacja, w której umowa na najem pomieszczeń biurowych 

zakończyła się i Jachtklub Stoczni Gdańskiej opuścił swoją siedzibę. Dziś obciążamy 

Jachtklub Stoczni Gdańskiej tylko karami umownymi za nieopuszczenie gruntu w 

wyznaczonym terminie. Natomiast jest też złożone przez Jachtklub Stoczni Gdańskiej 

wniosek o umorzenie należności. Jesteśmy w trakcie analizy zasadności umorzenia tego 
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długu. Nie tak dawno, bo jeszcze kilka dni temu analizowałem te dokumenty. Są 

przesłanki ku temu, żeby ten dług, który wynosi ponad 20 000 zł umorzyć. Jest to w 

kompetencji dyrektora GOS-u. Są to głównie kwoty wynikłe z naliczonych kar, które w 

różny sposób byliśmy zobligowani nałożyć, ale widzimy tutaj jakieś światełko w tunelu. 

Zależy nam na funkcjonowaniu tam też Jachtklubu Stoczni Gdańskiej na terenie. 19 

kwietnia ogłoszony został nowy przetarg na najem lokalu użytkowanego tego, który 

zajmuje Jachtklub Stoczni Gdańskiej wraz z gruntem przyległym. To jest nieco ponad 900 

metrów i nieco ponad 84 m² w pomieszczeniach. Rozstrzygnięcie tego przetargu ma się 

odbyć 10 maja i chcemy do tego czasu kwestie związane z umorzeniem długu zakończyć 

tak, aby Jachtklub Stoczni Gdańskiej mógł skutecznie złożyć ofertę jeżeli oczywiście będzie 

zainteresowanie, a z tego co wiem to tak i jakby ten temat trudny, ale przejściowy 

zakończyć. Mamy nadzieję na współpracę z Jachtklubem Stoczni Gdańskiej również przy 

realizacji innych wyzwań, ale to wymaga też inicjatywy ze strony samego Jachtklubu 

Stoczni Gdańskiej, bo przypomnę jest to klub armatorski, który zrzesza właścicieli jachtów.  

Jeżeli chodzi o jachty klubowe to jest to niewiele, bo chyba 2 jednostki w tej chwili i trochę 

sprzętu, drobnicy, która też może być wykorzystana, ale do tego trzeba też ludzi i 

środków, żeby te jachty na wodę mogły zejść. Mamy jakieś plany na przyszłość, natomiast 

wiodącym takim z mojego punktu widzenia nadrzędnym projektem, który będzie 

realizowany to jest zrobienie z tego miejsca rzeczywiście takiej mekki i miejsca, gdzie 

realizowana zarówno edukacja żeglarska i ekologiczna, żeglarstwo ma różne oblicza, jeżeli 

chodzi o ekologię to na pewno to miejsce jest predysponowane, nieopodal jest Ptasi raj, 

Mewia Łacha i są użytki ekologiczne, miejsce, w którym żeglarstwo może się rozwijać, więc 

to się wszystko ładnie komponuje. My jesteśmy dobrej myśli. Patrzymy z optymizmem na 

przyszłość. Dziękuję pani przewodnicząca za udzielenie głosu i jeżeli państwo mieliby 

jeszcze jakieś pytania to postaram się sprostać i odpowiedzieć.      
 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Nas wszystkich oczywiście bardzo cieszy rozwój i będziemy wdzięczni jeżeli pan dyrektor 

na takie oficjalne otwarcie roześle nam zaproszenia. Na pewno większość z państwa 

radnych będzie miała taką chęć uczestniczyć. Była tutaj również mowa o Jachtklubie, więc 

myślę, że przejdziemy płynnie do kolejnego punktu, bo to akurat był jeden z ostatnich 

takich punktów, gdzie jest osoba referująca.   

PUNKT  - 9 
 

Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja. 
 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Również mamy tu z nami dzisiaj pana Cebulę z Jachtklubu, jest pan podłączony widzę, 

który też do nas przesłał wniosek. Jeżeli pan chciałby zabrać głos w tym momencie to jest 

ku temu okazja jak mamy pana dyrektora jeszcze. Bardzo proszę.  
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Pan Władysław Cebula – Wicekomandor Jachtklubu Stoczni Gdańskiej 

Pani przewodnicząca, państwo radni, panowie dyrektorzy, bardzo dziękuję za możliwość 

przedstawienia sprawy, z którą zwróciliśmy się jako Zarząd Jachtklubu Stoczni Gdańskiej 

do Rady Miasta Gdańska i być może dzięki temu stanęliśmy na spotkaniu Komisji po raz 

drugi. Bardzo chciałbym skorzystać z okazji i podziękować panu dyrektorowi za informacje 

dotyczące Jachtklubu Stoczni Gdańskiej, a szczególnie za tą, że nareszcie pojawiło się 

ogłoszenie o przetargu, do którego oczywiście chcemy przystąpić, aby uzyskać możliwość 

realizacji statutu w taki sposób jak to było realizowane w dużo mniejszym zakresie 

oczywiście, realizowane jeszcze prze pandemią, przed remontem i przed tymi wszystkimi 

utrudnieniami, które spowodowały, że nasza działalność aktywna niestety siadła. Mamy 

nadzieję, że dzięki temu stosunkowi pana dyrektora myślę, że coś się zacznie dziać 

pozytywnego. W niedługim czasie oczywiście chcemy złożyć nasze zainteresowanie tym 

przetargiem, aby spełnić oczekiwany warunek, tak więc ta jedna sprawa wydaje się po 

małym kroczku posuwa się do przodu i bardzo dobrze. Natomiast mamy oczywiście 

problemy jeszcze z dwoma tematami, które już nie leżą po stronie GOS-u, po stronie pana 

dyrektora, a bardziej po stronie Dyrekcji Rozbudowy Miasta Gdańska i tak naprawdę pani 

Prezydent i stąd Jachtklub Stoczni Gdańskiej …   
 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Przepraszam, żeby pana dyrektora też zwolnić, oczywiście pan dyrektor może z nami 

zostać i będzie nam bardzo miło, ale czy samej przystani państwo radni mają pytania, 

żebyśmy zakończyli jeden temat i przejdziemy płynnie jeżeli to nie dotyczy GOS-u, nie 

widzę, jakby pan dyrektor chciał z nami zostać to oczywiście zachęcamy, a jeżeli nie to 

rozumiem, że pan przedstawi. 
 

Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Sportu 

Będę się przysłuchiwał pani przewodnicząca, jestem częścią miasta więc czuję się w 

obowiązku też znać te zagadnienia. Dziękuję.  
 

Pan Władysław Cebula – Wicekomandor Jachtklubu Stoczni Gdańskiej 

Mogę kontynuować?  
 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Bardzo proszę.  
 

Pan Władysław Cebula – Wicekomandor Jachtklubu Stoczni Gdańskiej 

Dziękuję bardzo.  
 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Chciałam zamknąć jeden temat, musimy się trzymać porządku, także jesteśmy w pkt 9 

formalnie w korespondencji, wolnych wnioskach, sprawach bieżących, przepraszam, ale 

organizacyjnie musimy się trzymać schematu i porządku posiedzenia. Bardzo proszę.  
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Pan Władysław Cebula – Wicekomandor Jachtklubu Stoczni Gdańskiej 

Rozumiem, że czas nas goni, więc postaram się w miarę krótko przedstawić o co w dalszej 

części nam chodzi. To tak tytułem informacji może o samym Jachtklubie Stoczni Gdańskiej, 

która jest organizacją pożytku publicznego, która to na terenie przystani miejskiej teraz 

już Miasta Gdańska w Górkach Zachodnich przy ul. Przełom 22 działa od ponad 65 lat. 

Wtedy jeszcze była to własność Stoczni Gdańskiej. Prężna działalność Jachtklubu Stoczni 

jako organizacji zapewniła dotąd przystani sławę i rozpoznawalność m. in. jako jedno z 

pierwszych miejsc w Polsce jeśli chodzi o przygotowanie olimpijskie, regat 

międzynarodowych czy szkoleń, rejsów morskich, ale także działalnością w kierunku 

edukacji młodzieży i działalnością, współpracą z Radą Seniorów przy Prezydencie Miasta 

Gdańska i to wszystko zaczęło się fantastycznie rozkręcać. Przerwane zostało niestety 

przez pandemię. Później przez remont, który uniemożliwił normalną działalność. 

Chcielibyśmy do tego wrócić do tej możliwości realizacji tych celów statutowych, także do 

kontaktów z młodzieżą ze szkół gdańskich, z którą nawiązaliśmy przed, przy tej organizacji 

wiele odbyło się ciekawych rejsów. Ze szkołami mamy bardzo dobre relacje. Myślę, że one 

pozostały po tamtym okresie czasu. Także z Radą Seniorów przy Prezydencie Miasta 

Gdańska uważam, że to jest kierunek, który środowisko żeglarskie chciałoby realizować, 

chciałoby robić, tylko oczywiście potrzebne są możliwości. My te możliwości dzięki 

przystępnej deklaracji pana dyrektora, także co mi wiadomo pani Prezydent gdzieś już na 

ten temat się wypowiedziała także pozytywnie, więc nie sądzę, by był jakiś problem z tym 

byśmy się mogli z panią Prezydent spotkać. Ponieważ dwa problemy następne one są 

równie ważne to jest sprawa zniszczenia majątku o znacznej wartości i dalej sytuacji, w 

której ten Jachtklub będzie miał warunki, aby móc realizować te wspomniane wyżej cele. 

Tak więc naszym zdaniem w tej chwili działalność klubu została bardzo utrudniona i to 

grozi likwidacją stowarzyszenia. Myślę, że już po tej wypowiedzi pana dyrektora może nie 

do końca już pewne, jak to pan dyrektor określił, światełko w tunelu się zapaliło i 

dojedziemy do takiego momentu, w którym ta działalność będzie możliwa. 

Odpowiedzialność w jakimś sensie jest za drugi element tego naszym zdaniem ponosi 

Dyrekcja Rozbudowy Miasta Gdańska. Niestety musze to powiedzieć wprost. Nie 

chciałbym dalej w szczegóły się wdawać, gdyż jest to wszystko zależne jedynie od woli i 

decyzji pani Prezydent, stąd Jachtklub zwraca się o pomoc w kwestii bezpośredniego 

spotkania przedstawicieli zarządu Jachtklubu Stoczni Gdańskiej z panią Prezydent w 

zaproponowanym przez panią Prezydent terminie. O taką prośbę byśmy się zwrócili do 

szanownej Komisji. Tak jak wspomniałem ta rozmowa może wszystko wyjaśnić, 

spowodować, że gdańskie środowisko żeglarskie wróci na drogę tej działalności. Dziękuję 

bardzo.  

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 
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Dziękuję. Czy ze strony państwa radnych są pytania? W takim razie oczywiście poddam 

pod głosowanie wniosek i będę prosiła państwa radnych …  

 

Radny Piotr Dzik – członek Komisji 

Pani przewodnicząca, przepraszam, że wejdę w słowo jeżeli mogę, nie podniosłem łapki, 

ja nie wierzę, żeby pani Prezydent się nie chciała spotkać i być życzliwa dla seniorów i dla 

długoletniego klubu.  

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Rozumiem, że były próby skontaktowania się z panią Prezydent.  

 

Pan Władysław Cebula – Wicekomandor Jachtklubu Stoczni Gdańskiej 

Oczywiście.  

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Może z dyrektorem Korolem były takie spotkania.  

 

Radny Piotr Dzik – członek Komisji 

Trzeba też zrozumieć panią Prezydent. Ma bardzo napięty czas.  

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Domyślamy się wszyscy jak to wygląda, ale Stowarzyszenie już do nas kolejny raz 

przychodzi do Komisji i chcielibyśmy po prostu to jak możemy jako Komisja pomóc to 

oczywiście możemy taki wniosek uważam złożyć, żeby takie spotkanie zostało 

zaaranżowane. Ja nie widzę problemu. Poddam po prostu pod głosowanie. Już państwo 

radni zagłosują wedle uznania. W takim razie poddaję pod głosowanie wniosek Komisji 

Sportu i Turystyki. Dotyczy on zaaranżowania spotkania przedstawicieli zarządu 

Jachtklubu Stoczni Gdańskiej z panią Prezydent Aleksandrą Dulkiewicz. Na podstawie tego 

pisma, które zostało do państwa rozesłane drogą mailową od zarządu Jachtklubu Stoczni 

Gdańskiej, na posiedzenie Komisji Sportu i Turystyki przedstawiciel Jachtklubu Stoczni 

Gdańskiej wystąpił z prośbą o pomoc ich stowarzyszeniu, ponieważ jak twierdzą w 

ostatnich latach ich działalność w Górkach Zachodnich została bardzo utrudniona co grozi 

likwidacją tego stowarzyszenia. Przyszłość Jachtklubu Stoczni Gdańskiej … 

 

Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Sportu 

Pani przewodnicząca, czy mogę słowo wtrącić?  

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Tak. Bardzo proszę. 
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Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Sportu 

Pani przewodnicząca, znana jest mi ta sprawa i trudno być tu arbitrem, ale w mojej ocenie 

jeszcze nie wyczerpane zostały wszelkie drogi. Pani Prezydent pewnie nie zna się na 

technikaliach i innych rzeczach technicznych i pewnie nie zna szczegółów i trudno jej 

będzie zająć stanowisko. Pewnie spotkanie z dyrektorem Karolem Kalinowskim 

dyrektorem DRMG lub ich wykonawcą byłoby tym etapem, który mógłby rozwiązać ten 

problem, a czas pani Prezydent oczywiście ważny jest dla każdego z nas i pewnie każdy 

chciałby go uzyskać, natomiast w mojej ocenie nie zostały wyczerpane wszelkie inne drogi 

rozwiązania tego wyzwania.  

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Dobrze, zapytam od razu pana Cybuli, czy było zaaranżowane spotkanie z panem 

dyrektorem DRMG Kalinowskim?   

 

Pan Władysław Cebula – Wicekomandor Jachtklubu Stoczni Gdańskiej 

Jeśli mogę się włączyć to będę bardzo wdzięczny. Cały czas trwa wymiana korespondencji 

między Jachtklubem a DRMG w tej sprawie między innymi, w których my wskazujemy i 

oczekiwaliśmy reakcji, która by pozwoliła na wspólne podejście do tematu i rozwiązanie 

tego problemu. Niestety w ostatnich pismach, które otrzymaliśmy jeszcze w sobotę 

wynika, że Dyrekcja Rozbudowy nie chce z nami w ogóle dalej rozmawiać, nie chce w 

ogóle podejmować tematu, uważa, że wszystko, zresztą mamy na to pisma, które przysłali, 

zostało zrobione i właściwie nie ma co tego tematu dalej ciągnąć, a niestety sprawa jest 

niezałatwiona.  

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Może zrobimy tak, bo faktycznie pan dyrektor słusznie zauważył, że wszelkie drogi nie 

zostały wyczerpane, że tutaj byśmy dostali jako Komisja do widomości takie pisma, bo my 

tak naprawdę dostaliśmy tylko wniosek od pana, pismo, żeby się tą sprawą zająć na 

Komisji. Szczerze mówiąc to jest kolejny raz, kiedy pana zapraszamy, oczywiście możemy 

na każdą Komisję pana zapraszać, ale to też nie oto chodzi, bo sprawa powinna być 

rozwiązana, a my nie mamy też takiej mocy. Tak jak z panem wcześniej rozmawiałam, 

więc może na etapie DRMG powinni panowie spróbować spotkać się, dogadać, a nie 

przerzucać pismami jeżeli to faktycznie tak wygląda jak pan opisuje. My też nie mamy do 

tego wglądu i ciężko nam powiedzieć jaka jest faktycznie obecna sytuacja.  

 

Pan Władysław Cebula – Wicekomandor Jachtklubu Stoczni Gdańskiej 

Mam takie pytanie wobec tego, zdaniem państwa jeśli my w tej chwili zwrócimy się o 

spotkanie z Dyrekcją Rozbudowy Miasta Gdańska, posiadamy wszystkie niezbędne 

dokumenty i nadal nie spotkamy się z przychylnym odniesieniem do sprawy, a będziemy 
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zmuszeni do pewnych działań dalszych, a nie chcielibyśmy tego. Nie chcielibyśmy tych 

dalszych działań. Chcemy po prostu działać, chcemy dojść do porozumienia, chcemy, żeby 

sprawa powiedzmy zakończyła się w sposób właściwy tak jak być powinna.  

 

Radny Piotr Dzik – członek Komisji 

Pani przewodnicząca, tego nie chciałbym słyszeć, że powiedzenie nie chcielibyśmy się do 

czegoś tam odnosić, bo to jest takie nieprzyjemne dla mnie. Jest takie nieprzyjemne panie 

prezesie. Natomiast popieram stanowisko pani przewodniczącej Komisji i pana dyrektora 

Paszkowskiego, że my jako Komisja mamy prawo, wręcz obowiązek skontaktować czy 

wystąpić do pana dyrektora Kalinowskiego z DRMG. Tutaj też mnie pan trochę zaskoczył, 

bo przepraszam pana bardzo, szacunek do starszych ludzi i zasłużonych i dla 

wieloletniego klubu tak jak to powiedziałem na wstępie, natomiast bardzo nie lubię 

potwierdzeń, że coś możemy zrobić. To jest jak gdyby szantaż i bardzo nie chciałbym 

takich rzeczy słyszeć i uważam, że tak jak pan dyrektor powiedział Paszkowski my 

występujemy i pan dyrektor DRMG ma się spotkać. Jeśli jest taka potrzeba mogę też 

uczestniczyć w tym spotkaniu z panem dyrektorem Paszkowskim razem i zobaczymy co z 

tego wyniknie i wtedy dopiero będziemy rozmawiali na szczeblu czy do tego jest 

potrzebna pani Prezydent. Takie jest moje zdanie, przepraszam.  

 

Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Sportu 

Po drodze są jeszcze zastępy Prezydenta ds. inwestycji Prezydent Grzelak. Myślę, że pani 

Prezydent będzie tą najwyższą instancją, bądź wyższą tuż przed sądem, która mogłaby 

rozstrzygać, ale wyczerpmy wszystkie inne drogi, bo jeżeli Jachtklub Stoczni ma 

argumentację, która nie dociera, czy  jest niezrozumiała, albo odrzucana przez DRMG 

bądź NDI myślę, że tu też wykonawca też mógłby być pomocny w jakiś sposób. Sprawa 

jest pewnie złożona, nie jest taka czarno-biała. Dzisiaj słyszymy też tylko relację ze strony 

przedstawiciela Jachtklubu Stoczni Gdańskiej, natomiast ten obraz jest niekoniecznie 

czarno-biały. On pewnie ma odcienie szarości również. Nie chcę zabierać stanowiska po 

jednej czy po drugiej stronie. Problem jest do rozwiązania. To wiemy. Myślę, że trzeba 

szukać możliwości wyjścia z tego impasu. To moja sugestia pani przewodnicząca, żeby nie 

zaczynać z górnego c, próbować rozwiązać, zresztą narazimy się na śmieszność jako ludzie 

dorośli nie wyczerpując pewnych rozwiązań i spróbować rozwiązać tego polubownie. 

 

Radny Piotr Dzik – członek Komisji 

Wejdę w słowo pani przewodnicząca na zakończenie, jako przewodniczący Komisji Polityki 

Gospodarczej i Morskiej zgłaszam akces, że jeżeli trzeba będzie razem z panem 

dyrektorem Paszkowskim i z panem dyrektorem DRMG wystąpić z wnioskiem o takie 

spotkanie, jeżeli pan dyrektor pozwoli razem pójdziemy na takie spotkanie i zobaczymy 

może ze strony Komisji ktoś będzie chciał uczestniczyć, a nie uderzajmy od razu w 
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wierzchołek góry, bo może to można polubownie załatwić, a pismo, papier wszystko 

przyjmie, a rozsądek czasami i dialog więcej załatwi niż papier. Nigdy nie pisałem 

interpelacji, nie pisałem i nie będę pisał przez 20 lat, po prostu jadę do źródła i wiem, że 

problemów wiele można rozwiązać bez pisania interpelacji i czekania miesiąc na 

odpowiedź. Takie jest moje zdanie.    

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Pani prezesie jeszcze raz zapytam czy z dyrektorem Kalinowskim pan prezes próbował się 

spotkać? Czy tylko była wymiana pism?  

 

Pan Władysław Cebula – Wicekomandor Jachtklubu Stoczni Gdańskiej 

Była wymiana pism jedynie. Spotkań z panem dyrektorem nie, ale powiem szczerze, że te 

pisma w ogóle od razu powodowały jakby taką decyzję, że nie warto próbować w ogóle, że 

nie warto próbować.  

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Ale to pan tak uważa. My nie widzieliśmy tych pism, więc też ciężko nam ocenić, 

ewentualnie w przyszłości jakby jakieś pismo było kierowane z konkretną sprawą to 

zawsze warto dołączyć takie pisma, bo my teraz na Komisji tak naprawdę nie jesteśmy w 

stanie tego rozstrzygnąć. Co innego gdybyśmy się zapoznali wcześniej z materiałem. 

 

Pan Władysław Cebula – Wicekomandor Jachtklubu Stoczni Gdańskiej 

Jeśli mogę pokontynuować ten temat, który pan radny Dzik poruszył, myślę, że propozycja 

jest dobra. Ja chciałbym przeprosić za to niefortunne określenie, bo to trochę też 

rzeczywiście działają emocje i tryb tych reakcji na nasze wystąpienie. Więc jak najbardziej 

jesteśmy za tym, żeby takie spotkanie mogło się odbyć w większym gronie. My jesteśmy, 

jak mówię, w posiadaniu dokumentów na to, żeby potwierdzić powiedzmy słuszność 

naszych oczekiwań.  

 

Radny Piotr Dzik – członek Komisji 

Panie prezesie, ja się nie gniewam, tak jak mówiłem wszystko można zrobić i powiedzieć, 

natomiast bardzo mnie takie rzeczy bolą. Pozdrawiam. Myślę, że dojdzie do spotkania 

jeżeli taki wniosek podejmiemy i jest takie stare powiedzenie, nie sztuka zabić kruka, ani 

sowę trafić w głowę.  

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Uważam, że jeżeli pan prezes w ogóle nie próbował się spotkać z panem dyrektorem to 

może warto po prostu, aby takie spotkanie zaaranżować jeżeli faktycznie pan dyrektor by 

odmawiał, a bardzo w to wątpię to wtedy my jako Komisja możemy podjąć takie kroki, ale 
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też bym nie chciała, żeby Komisja teraz aranżowała spotkanie, o które wcześniej w ogóle 

nie było próby, czyli pan prezes nie dokonał próby spotkania się z panem dyrektorem, a 

my jako Komisja występujemy do pana dyrektora z prośbą o spotkanie. Nie taka kolejność 

powinna być. Nie wierzę, że pan dyrektor się nie spotka, a gdyby faktycznie się nie spotkał 

to my możemy w tym pomóc, żeby zaaranżować takie spotkanie.  

 

Pan Władysław Cebula – Wicekomandor Jachtklubu Stoczni Gdańskiej 

Dziękuję bardzo.  

 

Radny Piotr Dzik – członek Komisji 

Jeszcze dodam tylko, mam prośbę pani przewodnicząca, żeby już nie przedłużać tego, 

niech pan dyrektor wystąpi o takie spotkanie, a jeżeli będzie potrzeba, żebym uczestniczył 

jako przewodniczący Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej … 

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Również mogę uczestniczyć.  

 

Radny Piotr Dzik – członek Komisji 

Jestem otwarty i pani przewodnicząca zapewne też. Dziękuję.  

 

Pan Władysław Cebula – Wicekomandor Jachtklubu Stoczni Gdańskiej 

Bardzo dziękuję za takie rozwiązanie.  

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Podsumowując pani prezesie ja bym prosiła właśnie, żeby pan prezes takie spotkanie 

zaaranżował, jeżeli będzie problem to wtedy po prostu kolejny raz się spotkamy i 

spróbujemy po prostu problem rozwiązać, ale uważam, że pisanie wniosku takiego, kiedy 

w ogóle pan dyrektor nie wiedział o chęci aranżacji takiego spotkania jest troszkę nie na 

miejscu w mojej ocenie, ale jeżeli oczywiście państwo Komisji naszej mają inne zdanie to 

bardzo proszę o wypowiedzenie się. Nie widzę. Panie prezesie czy jeszcze coś do dodania, 

czy możemy uznać temat za zamknięty i ewentualnie w dalszych krokach…  

 

Pan Władysław Cebula – Wicekomandor Jachtklubu Stoczni Gdańskiej 

Możemy uznać temat za zamknięty. Ja podejmę taką próbę i o efektach tej próby 

postaram się powiadomić panią jak to dalej wygląda. Dziękuję bardzo.  

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Dziękuję bardzo. Troszkę zamieszanie zrobiliśmy, ale ze względu też na pana prezesa, 

który kolejny raz się do nas zwraca jako do komisji to też staram się w tym temacie 
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pomóc, ale jeżeli przy rozmowie wyszło, że faktycznie nie było takiej próby to uważam, że 

nie powinniśmy takiego wniosku podejmować, także lekko zamieszaliśmy za co 

przepraszam.  

 

Radny Piotr Dzik – członek Komisji 

Popieram panią Przewodniczącą.  

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Będąc w punkcie ostatnim mamy jeszcze jedną uchwałę do podjęcia, ponieważ kończy 

nam się okres możliwości obradowania w trybie zdalnym i też mam pytanie do państwa 

radnych czy państwo radni by chcieli się spotykać już stacjonarnie, czy dalej w formie 

zdalnej?  

 

Radny Lech Wałęsa – Wiceprzewodniczący Komisji 

Jeżeli o mnie chodzi to ja bym wolał w formie zdalnej, ale mówię o sobie. 

 

Radny Przemysław Malak – członek Komisji 

Ja tak samo.  

 

Radna Alicja Krasula – członek Komisji 

Ja tak samo zdalnie.  

 

Radny Piotr Dzik – członek Komisji 

Pani przewodnicząca tylko nie wiadomo do kiedy będzie …  

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Wyjaśniam. Mamy stan zagrożenia epidemicznego do końca kwietnia. Chyba jeszcze ten 

stanie nie jest przedłużony, ale tak naprawdę oficjalnie jest do końca kwietnia. Jeżeli nie 

będzie przedłużenia tego stanu to po prostu my i tak musimy spotykać się stacjonarnie, a 

jeżeli będzie przedłużony to wówczas możemy z powrotem do tego trybu obradowania 

zdalnego tak jak do tej pory w ten sposób obradować, ale to już są decyzje niezależne od 

nas.  

 

Radny Piotr Dzik – członek Komisji 

Wejdę w słowo. Zaczął się remont w Sali obrad. To jednak ma się skończyć 20 maja, ale nie 

wiadomo jakie tak wyjdą rzeczy, bo tam jest Konserwator, jak to dzisiaj jest z tymi 

remontami. Także nie wiem jeszcze jak to będzie, ale już więcej nic nie dodam.  

 

Radny Przemysław Malak – członek Komisji 
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Z doniesień medialnych słyszałem, że do końca czerwca ma być stan epidemiczny, ale 

zobaczymy.  
 

Radna Kamila Błaszczyk– członek Komisji 

Chciałam się upewnić czy poprzednia nasza uchwała ona miała datę, czy było podane do 

ustania stanu zagrożenia? 
 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Była podana data, dlatego musimy przedłużyć. Mamy kolejną uchwałę, bo sobie 

założyliśmy termin. Gdybyśmy dzisiaj takiej uchwały nie podjęli to w przyszłym miesiącu 

musielibyśmy się spotkać stacjonarnie i ewentualnie na tym stacjonarnym posiedzeniu 

Komisji byśmy mogli podjąć uchwałę o zdalnym następnym posiedzeniu. Czy w jakim 

określonym terminie. Także teraz mamy ostatni moment, żeby coś takiego podjąć jako 

Komisja, także jeżeli państwo radni się wypowiadają, że jesteśmy w większości za 

obradowaniem zdalnym to zaprezentuję państwu uchwałę i bardzo proszę o 

przegłosowanie, będę państwa odczytywać.   
 

Uchwała Nr II 

Komisji Sportu i Turystyki Rady Miasta Gdańska 

z dnia 26 kwietnia 2023 roku 
  

w sprawie zdalnego trybu obradowania  

 

Na podstawie art. 15 zzx ust. 2 ustawy z dnia 2 marca 2020 r. o szczególnych 

rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem 

COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz wywołanych nimi sytuacji kryzysowych 

(Dz. U. z 2021 r. poz. 2095, ze zm.), uchwala się, co następuje: 

 

§ 1. Komisja Sportu i Turystyki Rady Miasta Gdańska postanawia obradować w 

trybie zdalnym, z wykorzystaniem środków porozumiewania się na odległość, do 

dnia 30 czerwca 2023 roku, w okresie obowiązywania stanu zagrożenia 

epidemicznego albo stanu epidemii. 
 

§ 2. Traci moc Uchwała Nr I/2022 Komisji Sportu i Turystyki Rady Miasta Gdańska z 

dnia 23 listopada 2022 roku w sprawie zdalnego trybu obradowania. 
 

§ 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.  
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Radna Kamila Błaszczyk– członek Komisji 

Czy musi być ta data? Czy nie zostawić takiej furtki do ustania stanu? A jak będziemy 

chcieli wrócić wcześniej, a jeżeli by się wydłużyło poza czerwiec będziemy chcieli wrócić do 

stacjonarnej to zawsze będzie można.  

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Mieliśmy wcześniej w konkretną datą, z tego co wiem, przynajmniej na Komisji Edukacji 

też jest konkretna data, więc tak jeżeli będziemy chcieli to przedłużyć to możemy na 

Komisji czerwcowej przedłużyć.  

 

Radna Kamila Błaszczyk– członek Komisji 

Dobrze. Nie mieszam w takim razie.  

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

W takim razie poddaję pod głosowanie Uchwałę nr II Komisji Sportu i Turystyki Rady 

Miasta Gdańska.  

Głosowanie za podjęciem Uchwały: 

 

Radna Kamila Błaszczyk – za 

Radny Piotr Dzik – za 

Radna Alicja Krasula – za 

Radny Przemysław Malak – za 

Radny Lech Wałęsa – za 

Radna Beata Jankowiak – za 
 

Razem głosowało radnych: 6,  

w tym za 6, przeciw 0, wstrzymujących się 0  
 

Karta z głosowaniem imiennym stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Czyli obradujemy dalej w trybie zdalnym. Jeżeli chodzi o korespondencję to na bieżąco do 

radnych jest wysyłana. Jeżeli nie ma żadnych wolnych wniosków to zamykam posiedzenie 

Komisji, ale na koniec sprawdzę obecność.   
 

Radny Lech Wałęsa – obecny 

Radna Kamila Błaszczyk – obecna 

Radny Piotr Dzik – obecny 

Radna Alicja Krasula – obecna 

Radny Przemysław Malak – obecny 
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Radna Beata Jankowiak – obecna 
 

Na tym posiedzenie zakończono – godz. 18:40  

 

 

 

Przewodnicząca 

Komisji Sportu i Turystyki RMG 

 
 /-/ Beata Jankowiak 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Protokół sporządziła: 

Joanna Świeczkowska  


